

# မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914  
**Myanma Alinn Daily**

## စိတ်နှလုံးစင်ကြယ်ချမ်းသာ

တရားသိသော သူတော်ကောင်းတို့သည် တရားနှင့်ဆိုင်သော ပီတိကိုစားသုံး၍ စိတ်နှလုံးကြည်လင်သန့်ရှင်းပြီး ချမ်းသာစွာ နေရ၏။ သူတော်ကောင်းတရား၌လည်း အစဉ်မေ့လျော့၍နေ၏။ တရား၏အရသာကို ခံစားရသဖြင့် စိတ်နှလုံးသန့်ရှင်းစင်ကြယ်၏။ စိတ်နှလုံးစင်ကြယ်သဖြင့် ချမ်းသာစွာနေရ၏။ ပီတိဟူသမျှတို့တွင် မေ့ပီတိသည် အမြတ်ဆုံးဖြစ်၏။ **ပဏ္ဍိတဝဂ် (ဓမ္မပဒ - ၇၉)**

၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ ဝါခေါင်လဆန်း ၃ ရက်

၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ် ၆ ရက်၊ စနေနေ့

အတွဲ (၅၅)၊ အမှတ် (၃၀၆)

## နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်နှင့် ဇနီးတို့က လာအိုနိုင်ငံသမ္မတနှင့် ဇနီးတို့အား ဂုဏ်ပြုကြိုဆို



နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၅

လာအိုပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ မစ္စတာ ဘွန်ညံ ပိုရာချစ်နှင့် ဇနီး မစ္စမိတ် ပိုရာချစ်တို့အား နိုင်ငံတော် သမ္မတ ဦးထင်ကျော်နှင့် ဇနီး ဒေါ်စုစုလွင်တို့က ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် မြက်ခင်းပြင်၌ ဂုဏ်ပြုအခမ်းအနားဖြင့် ကြိုဆိုသည်။

ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုပွဲအပြီးတွင် နှစ်နိုင်ငံဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်လာသော လာအိုနိုင်ငံသမ္မတ မစ္စတာ ဘွန်ညံ ပိုရာချစ်အား နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် ဧည့်ခန်းမ၌ ရင်းနှီးခင်မင်စွာ ကြိုဆို နှုတ်ဆက်သည်။

ထို့နောက် မြန်မာ - လာအို နှစ်နိုင်ငံ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲကို နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲသို့ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်၊ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်ဆွေ၊ ဒေါက်တာဖေမြင့်၊ သူရဦးအောင်ကို၊ ဦးသန့်စင်မောင်၊ ဦးဖေဇင်ထွန်း၊ ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး၊ ဦးဝင်းခိုင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ လာအိုနိုင်ငံသမ္မတ မစ္စတာ ဘွန်ညံ ပိုရာချစ်နှင့် ဝန်ကြီးများ၊ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ကြသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ✽

နှစ်နိုင်ငံ နယ်စပ်ဒေသ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ သာယာဝပြောရေးနှင့် ချစ်ကြည် ရင်းနှီးမှု ပိုမိုခိုင်မြဲရေးအတွက် ပူးတွဲဆောင်ရွက်ရေး၊ ရာသီဥတုဒဏ် နှင့် ရေတိုက်စားမှုဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးခဲ့သည့် နှစ်နိုင်ငံအကြား နယ်နိမိတ်မှတ်တိုင်များ ပူးတွဲပြင်ဆင်သွားရေး၊ ရန်ကုန် - ဗီယက်ကျန်း၊ လွမ်ပရာဘွမ် - ပုဂံ တိုက်ရိုက်ပျံသန်းမည့် လေကြောင်းခရီးစဉ်များ ပြန်လည်စီစဉ်ဆောင်ရွက်ရေး ဆွေးနွေး

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်နှင့် လာအိုပြည်သူ့ ဒီမိုကရက်တစ် သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ မစ္စတာ ဘွန်ညံ ပိုရာချစ်တို့အား ဂုဏ်ပြုတင်ဖွဲ့က အလေးပြုကြစဉ် (သတင်းစဉ်)



“မိသားစုတစ်စုလုံး ကျန်းမာစွာ ပိုက်တာဟုန်း ကိုသုံးကြစို့”

# VITAHOME

Soft Cap.

ယခု (၁၀) လုံးကဒ် (၅) ကဒ်ပါဝင်သော ဆေးပုံးပုံစံသစ်ကိုပါ ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါပြီ။

ဆေးပုံး ပုံစံသစ်

Manufactured under License by Korea Pharma Co., Ltd. Kyeonggi-Do, Korea For Pacific Pharmaceuticals Pte Ltd.



✽ ရွှေစုံမှ

ဆွေးနွေးပွဲတွင် နှစ်နိုင်ငံ ပူးတွဲ ကော်မရှင် အစည်းအဝေး ဆက်လက် ကျင်းပရေးနှင့် စက်တင်ဘာလတွင် ကျင်းပမည့် နယ်စပ်ဒေသ ဗဟိုအာဏာ ပိုင်အဖွဲ့ အစည်းအဝေး ကျင်းပရေး ဆိုင်ရာများ၊ နှစ်နိုင်ငံ နယ်စပ်ဒေသ ငြိမ်းချမ်းရေး၊ သာယာဝပြောရေးနှင့် ချစ်ကြည်ရေးအဖွဲ့မှ ပိုမိုခိုင်မြဲရေးအတွက် ပူးတွဲဆောင်ရွက်ရေး၊ ရာသီဥတုဒဏ်နှင့် ရေတိုက်စားမှုဒဏ်ကြောင့် ပျက်စီးခဲ့ သည့် နှစ်နိုင်ငံအကြား နယ်နိမိတ် မှတ်တိုင်များ ပူးတွဲပြင်ဆင်သွားရေး၊ ရန်ကုန်- ဝီယင်ကျွန်း၊ လွင်ပရာဘွမ် - ပုဂံ တိုက်ရိုက်ပျံသန်းမည့် လေကြောင်း ခရီးစဉ်များ ပြန်လည်စီစဉ်ဆောင်ရွက် ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား တည်ဆဲ သဘော တူညီချက်များ ပြန်လည်သုံးသပ်ရေး၊ ဒေသဆိုင်ရာနှင့် နိုင်ငံတကာမျက်နှာစာ တွင် အပြန်အလှန် ပံ့ပိုးကူညီသွားရေး တို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးကြသည်။

ဆွေးနွေးပွဲအပြီးတွင် နှစ်နိုင်ငံ လက်မှတ်ရေးထိုးပွဲကို ဆက်လက်ကျင်းပ ရာ မြန်မာ- လာအို ချစ်ကြည်ရေးတံတား စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ်ကို နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် လာအိုနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး Mr. Saleumxay Kommasith တို့က နှစ်နိုင်ငံသမ္မတများ ရှေ့မှောက်၌ လက်မှတ်ရေးထိုးကြသည်။

လာအိုနိုင်ငံသမ္မတ၏ ဇနီး မစွစ် ခမ်းမွမ်းက ပိုရာချစ်နှင့်အဖွဲ့သည် နံနက် ပိုင်းတွင် ကျောက်မျက်ရတနာပြတိုက်ကို သွားရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာသည်။

ယင်းနောက် လာအိုနိုင်ငံသမ္မတ မစွတာ ဘွန်ညံ ပိုရာချစ်နှင့် ဇနီးတို့သည် ဥပြုတသန္တီ စေတီတော်မြတ်ကြီးအား သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ပါကြသည်။ ထို့နောက် ဆင်ဖြူတော်ကို ကြည့်ရှု လေ့လာကြသည်။

ညနေပိုင်းတွင် လာအိုပြည်သူ့ ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတနှင့် ဇနီးတို့သည် အထူးလေယာဉ်ဖြင့် နေပြည်တော်မှ လာအိုနိုင်ငံ ဝီယင်ကျွန်း မြို့သို့ ပြန်လည် ထွက်ခွာသွားကြသည်။

လာအိုသမ္မတ မစွတာ ဘွန်ညံ ပိုရာချစ်နှင့် ဇနီးတို့ ဥပြုတသန္တီစေတီမြတ်ကြီး အတွက် အလှူငွေ ပေးအပ်လှူဒါန်းစဉ် (သတင်းစဉ်)



မြန်မာ- လာအို နှစ်နိုင်ငံ ခေါင်းဆောင် များ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပစဉ် (သတင်းစဉ်)

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် လာအိုနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး Mr. Saleumxay Kommasith တို့ မြန်မာ- လာအို ချစ်ကြည်ရေး တံတား စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ သဘောတူ စာချုပ်ကို နှစ်နိုင်ငံသမ္မတများ ရှေ့မှောက်၌ လက်မှတ်ရေးထိုးကြစဉ် (သတင်းစဉ်)



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်နှင့် ဇနီးတို့သည် အစိုးရသစ်တာဝန်ယူပြီး နောက် ပထမဆုံး ပြည်ပခရီးစဉ်အဖြစ် လာအိုနိုင်ငံသို့ မေ ၆ ရက်တွင် သွား ရောက်ခဲ့ပြီး ယခုအခါ လာအိုနိုင်ငံသမ္မတ နှင့် ဇနီးတို့ ချစ်ကြည်ရေးခရီးလာရောက် လည်ပတ်ခြင်းဖြစ်သည်။

ယခု အစိုးရသစ်လက်ထက်တွင် စင်ကာပူနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစွတာ လီရှန်လုံးသည် ဇွန် ၇ ရက်မှ ၉ ရက် အထိ လည်းကောင်း၊ မွန်ဂိုလီးယားနိုင်ငံ သမ္မတ မစွတာ ဇော်ခမ်လီယာဒ် အယ်လ်ဘတ်ခ် ဒေါဂျီသည် ဇွန် ၁၄ ရက် မှ ၁၆ ရက်အထိ လည်းကောင်း ချစ်ကြည် ရေးခရီး လာရောက်ခဲ့ကြပြီး ယခု လာအို နိုင်ငံသမ္မတ၏ ခရီးစဉ်သည် သုံးယောက် မြောက် နိုင်ငံခေါင်းဆောင်တစ်ဦး၏ ခရီးစဉ်ဖြစ်သည်။

မစွတာ ဘွန်ညံ ပိုရာချစ်သည် ဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်စဉ် ၂၀၀၃ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၀ ရက်မှ ၂ ရက် အထိ ပထမအကြိမ်နှင့် ၂၀၀၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၇ ရက်မှ ၁၀ ရက်အထိ ဒုတိယ အကြိမ်အဖြစ် မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက် ခဲ့ပြီး ဒုတိယသမ္မတအဖြစ် တာဝန်ထမ်း ဆောင်စဉ် ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၂၀ ရက် တွင် တတိယအကြိမ်အဖြစ် ရောက်ရှိခဲ့ ကြောင်း၊ ယခုခရီးစဉ်သည် ၎င်း၏ စတုတ္ထ မြောက် မြန်မာနိုင်ငံခရီးစဉ်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

(သတင်းစဉ်)



လာအိုသမ္မတ၏ ဇနီး မစွစ် ခမ်းမွမ်းက ပိုရာချစ်နှင့်အဖွဲ့ ကျောက်မျက်ရတနာပြတိုက်သို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာစဉ်



လာအိုသမ္မတ မစွတာ ဘွန်ညံ ပိုရာချစ်နှင့် ဇနီးတို့ ဆင်ဖြူတော်ကို ကြည့်ရှုလေ့လာစဉ်

# တောင်သူလယ်သမားများ၏ အကျိုးစီးပွားများကို ထိရောက်စွာမြှင့်တင်ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်ရေးသည် နိုင်ငံစီးပွားဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အရေးပါသည့် လက်ငင်းလိုအပ်ချက်ဖြစ်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၅

တောင်သူလယ်သမား အကျိုးစီးပွား ကာကွယ်မြှင့်တင်ရေး ဆောင်ရွက်ရာ တွင် နိုင်ငံတော်၏ မူဝါဒများနှင့် ကိုက်ညီရေးနှင့် မူဝါဒများအကောင် အထည်ဖော်နိုင်ရေးသည် အရေးကြီးပါ ကြောင်း ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီ ဝန်ထီးယူက ပြောကြားသည်။ (ယာပုံ)



စီးပွားရေးမူဝါဒအရ တောင်သူလယ်သမားများ၏ အကျိုးစီးပွားကို ထိရောက်စွာမြှင့်တင်ပေးနိုင်ရေးအတွက် လယ်ယာကဏ္ဍ၊ မွေးမြူရေးကဏ္ဍနှင့် စက်မှုကဏ္ဍများ ဘက်ညီစွာတိုးတက် လာစေရန်နှင့် လယ်ယာစက်မှုကဏ္ဍ ချိန်ခွင်လျှာ ညီညာစွာဖော်ထုတ်ရန် ဟူ၍ ပါရှိပါကြောင်း ထို့အပြင် အိမ်ထောင်စုများ၊ တောင်သူလယ်သမား များနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအထောက် အကူပြုနိုင်မည့် ငွေကြေးစနစ်ဖြင့် ဘဏ္ဍာ ရေးတည်ငြိမ်မူရုံရှိလာစေရေး ဆောင် ရွက်ရန်ဟူသည့် မူဝါဒကိုလည်း တွေ့ရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း ဒုတိယသမ္မတက ပြော ကြားခဲ့သည်။

နှင့်ပတ်သက်သည့် ပကတိအခြေအနေ မှန်များကို သေချာစွာ သိရှိရမည်ဖြစ်ပြီး အကျိုးသက်ရောက်မှုရှိသည့် လယ်ယာ ကဏ္ဍထူထောင်နိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ကြ ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဆန်စပါးတစ်မျိုး တည်းကိုသာ အခြေခံစဉ်းစားဆောင်ရွက် ခြင်းမျိုးမဟုတ်ဘဲ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ တိုးတက်မြှင့်တင်ရေးနှင့် လယ်ယာကဏ္ဍကို ရှေးရှုသည့် တိုးတက်မှုများကို အာရုံပြု ဆောင်ရွက်ကြရန်အရေးကြီးပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ မူဝါဒများနှင့် လိုက်လျောညီ

ထွေဖြစ်ရန် အရေးကြီးပါကြောင်း။ မိမိတို့နိုင်ငံသည် လယ်ယာစိုက်ပျိုး ရေးကို အခြေခံသည့် နိုင်ငံဖြစ်ပြီး လယ်ယာ၊ လယ်ယာထွက်ကုန်နှင့် မွေးမြူ ရေးကဏ္ဍထွက်ကုန်များကို ကျေးလက် နေပြည်သူများသာမက မြို့ပြနေပြည်သူ များပါ မှီခိုနေရပါကြောင်း၊ တောင်သူ

လယ်သမားများ၏ အကျိုးစီးပွားများကို ထိရောက်စွာမြှင့်တင်ဖော်ဆောင်ပေးနိုင် ရေးသည် နိုင်ငံစီးပွားဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အရေးပါသည့် လက်ငင်းလိုအပ်ချက်ဖြစ် ပါကြောင်း။

တောင်သူလယ်သမားအခွင့်အရေး ကာကွယ်ရေးနှင့် အကျိုးစီးပွားမြှင့်တင် ရေးဥပဒေကို အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တောင်သူလယ်သမား အခွင့်အရေးကာကွယ်ရေးနှင့် အကျိုး စီးပွားမြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းများ ထိရောက် စွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် နိုင်ရန် တောင်သူလယ်သမားအခွင့်အရေး ကာကွယ်ရေးနှင့် အကျိုးစီးပွားမြှင့်တင် ရေး ဦးဆောင်အဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီးဖြစ်၍ ဦးဆောင်အဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို တိကျစွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင် ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ဒုတိယ

သမ္မတက ပြောကြားသည်။ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဝန်ထီးယူ က တောင်သူလယ်သမားအခွင့်အရေး ကာကွယ်ရေးနှင့် အကျိုးစီးပွားမြှင့်တင် ရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့များကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါ ကြောင်း၊ ဦးဆောင်အဖွဲ့ အပါအဝင် သက်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းကော်မတီများ၊ လုပ်ငန်းအဖွဲ့များအနေဖြင့် ချမှတ်ထား သည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ပေးကြရမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

တောင်သူလယ်သမားအခွင့်အရေး ကာကွယ်ရေးနှင့် အကျိုးစီးပွားမြှင့်တင် ရေး ဦးဆောင်အဖွဲ့၏ ပထမအကြိမ် စုံညီ အစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီ တွင် နေပြည်တော်ရှိ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူ ရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန အစည်း အဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ တောင်သူ လယ်သမား အခွင့်အရေး ကာကွယ်ရေး နှင့် အကျိုးစီးပွားမြှင့်တင်ရေး ဦးဆောင် အဖွဲ့အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဒုတိယသမ္မတက ယခုကဲ့သို့ ပြောကြားလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။

လုပ်ငန်းစဉ်များလက်တွေ့အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် လုပ်ငန်း ကဏ္ဍအသီးသီးရှိ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ၊ ဥပဒေပညာရှင်များအနေဖြင့် ပူးပေါင်း ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းကြရမည်ဖြစ်ပြီး တာဝန်ရှိ သူအဆင့်ဆင့် တင်ပြဆောင်ရွက်ကြ ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တောင်သူလယ်

သမားများ၏ လက်ငင်းလိုအပ်ချက်များ အပါအဝင် အခွင့်အရေးများ၊ အကျိုး စီးပွားများကို ကာကွယ်မြှင့်တင်ခြင်း သည် နိုင်ငံတော်၏ အကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ်ပေးခြင်း၊ နိုင်ငံတော်အကျိုး စီးပွားကို တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက် ခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် လုပ်ငန်းတာဝန် များ လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆိုင်ရာများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြ သည်။

ထို့နောက် တောင်သူလယ်သမား အခွင့်အရေးကာကွယ်ရေးနှင့် အကျိုး စီးပွားမြှင့်တင်ရေးဦးဆောင်အဖွဲ့အတွင်း ရေးမှူး၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူက တောင်သူ လယ်သမားအခွင့်အရေးကာကွယ်ရေး

နှင့် အကျိုးစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် အစိုးရ သစ်လက်ထက်ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ယင်းနောက် ဦးဆောင်အဖွဲ့ဝင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ချိုနှင့် ပြည်ထောင်စုရေနေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး တို့က တောင်သူလယ်သမားအကျိုးစီးပွား မြှင့်တင်ရေးဆိုင်ရာများနှင့် တောင်သူ လယ်သမားအခွင့်အရေးကာကွယ်ရေး ဆိုင်ရာများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးကြ သည်။

ဆက်လက်၍ ဦးဆောင်အဖွဲ့ဝင်များ ဖြစ်ကြသည့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်များ၊ အသင်းအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ များနှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍများအလိုက် ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)



## မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဦး/ရေး/ထောက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းစည်းဝေး

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၅

မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဦး/ရေး/ထောက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းစည်းဝေး လှုံ့ဆော်ရေး တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် မှုခင်းကျဆင်းရေး ရက် ၁၀၀ စီမံချက် ပြန်လည်သုံးသပ် ခြင်း အစည်းအဝေးအား နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ် အရိန္ဒသာခန်းမ၌ ဩဂုတ် ၄ ရက် ညနေ ၃ နာရီကျော်ပေရာ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ရဲချုပ် ရဲချုပ် ဇော်ဝင်း တက်ရောက်၍ အမှာစကား ပြောကြားသည်။ (အောက်ပုံ)

အဆိုပါအစည်းအဝေးသို့ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်မှ အရာရှိကြီးများ၊ အမှတ်(၁/၂/၃/၄) လုံခြုံရေးရဲကွပ်ကဲမှု အဖွဲ့မှူးများ၊ အမှတ်(၁)နယ်ခြားစောင့်ရဲ ကွပ်ကဲမှုအဖွဲ့မှူး၊ တပ်ဖွဲ့မှူးများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

## လာအိုနိုင်ငံ သမ္မတ မစ္စတာ ဘွန်ညံ ပိုရာချစ်နှင့်ဇနီး နေပြည်တော်သို့ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၅

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်နှင့်ဇနီး ဒေါ်စုစုလွင်တို့၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ လာအိုပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ မစ္စတာ ဘွန်ညံ ပိုရာချစ်နှင့်ဇနီး မစ္စမိ ခမ်မုမ်းဂ် ပိုရာချစ်တို့ ဦးဆောင်သော ချစ်ကြည်ရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီ မိနစ် ၅၀ တွင် နေပြည်တော်သို့ အထူးလေယာဉ်ဖြင့် ရောက်ရှိကြသည်။ (အပေါ်ပုံ)



ညည်သည်တော် လာအိုနိုင်ငံသမ္မတနှင့်ဇနီးအဖွဲ့အား ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ခိုင်နွယ်ဦး၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းစင်မောင်နှင့်ဇနီး ဒေါက်တာ ခင်သန်းအေး၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့် တာဝန်ရှိသူ များက နေပြည်တော် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

# မြန်မာနိုင်ငံတွင်ကျင်းပမည့် အာဆီယံပါလီမန်များညီလာခံသို့ လာအိုနိုင်ငံမှ ပါဝင်တက်ရောက်သွားမည့်အခြေအနေဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၅

လာအိုပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတ နိုင်ငံသမ္မတ မစွတာ ဘွန်ညံ ပိုရာချစ် သည် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းတို့အား ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိလွှတ်တော် အဆောက်အအုံ ဇေယျသီရိ ဧည့်ခန်း မဆောင်၌ သွားရောက်တွေ့ဆုံသည်။



မည် အခြေအနေတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်သူ့လွှတ်တော် လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ ကော်မတီအတွင်းရေးမှူးများ တက်ရောက်ကြသည်။ ဆွေးနွေးကြသည်။ (အပေါ်ပုံ) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်၊ အမျိုးသား နှင့် လွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ (သတင်းစဉ်)

တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ-လာအို နှစ် နိုင်ငံအကြား ရှိရင်းစွဲ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု ပိုမိုတိုးတက်ခိုင်မြဲရေး၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား ရှည်ကြာခိုင်မြဲသည့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု တိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် လွှတ်တော်နှစ်ရပ်မှ ပိုမိုပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကျင်းပ မည့် အာဆီယံပါလီမန်များညီလာခံသို့ လာအိုနိုင်ငံမှ ပါဝင်တက်ရောက်သွား

## ရွေးကောက်ပွဲ ကန့်ကွက်လွှာအမှုအမှတ်(၁၇)အား အမိန့်ချမှတ်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၅  
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အမျိုးသားလွှတ် တော်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁၂) အမျိုးသား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ရွေး ကောက် တင်မြှောက်ခြင်းခံထားရသူ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီမှ ဦးပြူးလွင်အပေါ် ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင် ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီမှ အမျိုးသား လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ဦးလှ ဆွေက ကန့်ကွက်လျှောက်ထားသည့် ရွေးကောက်ပွဲ ကန့်ကွက်လွှာအမှုအမှတ် (၁၇)အား ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးအောင်မြင်က ဥက္ကဋ္ဌ အဖြစ် ဆောင်ရွက်၍ ဦးစွန်းရွှေနှင့် ဦးဝင်း မော်တို့ ခုံအဖွဲ့ဝင်များအဖြစ်ပါဝင်သည့်

ရွေးကောက်ပွဲ ခုံအဖွဲ့ (၁)က စစ်ဆေး ကြားနာခဲ့သည်။ အဆိုပါအမှု၏ အမှတ် (၃) ငြင်း ချက်ဖြစ်သော ပဏာမငြင်းချက်နှင့် စပ် လျဉ်း၍ “လျှောက်ထားသူ ဦးလှဆွေက လျှောက်ထားခံရသူ ဦးပြူးလွင် တရားမဲ့ ပြုကျင့်ခဲ့၍ ရရှိခဲ့သည်ဟုဆိုသော ဂန့်ဂေါ မြို့နယ် မွေလယ်ကျေးရွာ မဲရုံအမှတ်(၄) ထယ်လှော်ကျေးရွာ၊ ကျွန်းခုံသာ ကျေး ရွာ၊ နှမ်းခါးကျေးရွာ၊ ကံကျေးရွာနှင့် ကန်သာကျေးရွာတို့ရှိမဲရုံများ၊ ထီးလင်း မြို့နယ် အညာဝါးဘင်းကျေးရွာနှင့် ဆောမြို့နယ် နတ်ရဲရွာ၊ ပင်ထောင်ရွာ တို့ရှိ မဲရုံများမှ ခိုင်လုံမဲများအား နုတ်ပယ် လိုက်လျှင်ပင် လျှောက်ထားသူ ဦးလှဆွေ

ရရှိသော ခိုင်လုံမဲများထက် ကျော်လွန် နေ၍ ရွေးကောက်ပွဲအနိုင်အရှုံးကို မထိခိုက်နိုင်သောကြောင့် အမှုကို ဆက် လက်စစ်ဆေးခြင်းဖြင့် အကျိုးထူးဖွယ် ရာ မရှိဆိုသည်မှာ မှန်ကန်သည်”ဟု ဖြေဆိုဆုံးဖြတ်ပြီး လျှောက်ထားခံရသူ ဦးပြူးလွင်အား မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အမျိုးသားလွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁၂) တွင် အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ် စားလှယ်အဖြစ် ရွေးကောက်တင်မြှောက် ခြင်းသည် အတည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် လျှောက်ထားသူ ဦးလှဆွေ၏ ကန့်ကွက် လွှာကို စရိတ်နှင့်တကွပယ်ကြောင်း အမိန့် ချမှတ်လိုက်သည်ဟု သတင်းရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

## ရေလှောင်တစ်ကြီးများနှင့် ရေလှောင်တစ်များ ကျိုးပေါက်မှုမရှိ၊ ရေကင်းများချထားပြီး စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၅  
မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် ဆည်တာတစ်များ ကျိုးပေါက်မှုမရှိစေရေး ရေကင်းများချထားပြီး စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှု ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ယနေ့နံနက် ၉ နာရီ တိုင်းထွာချက်အရ ရေလှောင်တစ်ကြီး ၂၀ တွင် သတ်မှတ် ရေလှောင်ပမာဏပြည့်မီသဖြင့် ရေပိုလွှဲများမှ ရေထုတ်လွှတ်လျက်ရှိပြီး တာတစ်များ ကျိုးပေါက်မှုမရှိကြောင်း စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

သတ်မှတ်ရေလှောင်ပမာဏပြည့်မီသဖြင့် ရေပိုလွှဲမှ ရေထုတ်လွှတ်လျက်ရှိသည့် ရေလှောင်တစ်ကြီးများ

စဉ်	ဆည်အမည်	ကန်ရေပြည့် ရေလှောင်ပမာဏ (ဧကပေ)	ရေပိုလွှဲမှရေကျော်ကျမှု (ပေ)
၁	ရေဘုတ်ရေလှောင်တစ်	၂၈၄၇၄	၁.၃၀'
၂	လှိုင်စားရေလှောင်တစ်	၁၉၅၄	၀.၉၀'
၃	ရာဇဂြိုဟ်ရေလှောင်တစ်	၅၂၀၀၀	၂.၄၀'
၄	မင်းရဲရေလှောင်တစ်	၂၃၅၀	၀.၅၀'
၅	ပျဉ်ပုံကြီးရေလှောင်တစ်	၁၁၁၃၀	၀.၇၀'
၆	မင်းရဲရေလှောင်တစ်	၂၆၁၆၆	၀.၃၀'
၇	လက်ထော်ရေလှောင်တစ်	၁၈၉၁၂	၀.၄၀'
၈	တောင်နဝင်းရေထိန်းတစ်	၂၁၁၉၆	၀.၉၉'
၉	ဝဲကြီးရေလှောင်တစ်	၂၅၂၀၀၀	၀.၈၀'
၁၀	သဲကောရေလှောင်တစ်	၅၂၅၀၀	၁.၇၀'
၁၁	မုန်းချောင်းရေလှောင်တစ်	၆၇၄၄၀၇	၇.၇၀'
၁၂	မန်းချောင်းရေလှောင်တစ်	၁၂၀၀၀၀	၀.၉၀'
၁၃	ရင်းရှည်ရေလှောင်တစ်	၂၆၀၀	၀.၅၀'
၁၄	ကြီးအုံကြီးဝရေလှောင်တစ်	၃၁၉၇၀၀	၈.၅၀'
၁၅	မြစ်သာရေလှောင်တစ်	၃၇၇၆၀၀	၁.၉၀'
၁၆	ရှောက်ချောင်းရေလှောင်တစ်	၁၁၄၀	၀.၃၀'
၁၇	မုံးရင်ရေလှောင်တစ်	၂၅၉၀၀	၀.၄၀'
၁၈	ကွန်ချောင်းရေလှောင်တစ်	၉၈၄၀၀	၀.၄၀'
၁၉	နန်ကသူရေလှောင်တစ်	၄၀၄၀၇	၁.၀၀'
၂၀	ကညင်ရေလှောင်တစ်	၁၄၅၀၀၀	၁.၅၀'

(သတင်းစဉ်)

## ဩဂုတ် ၈ ရက်တွင် ပထမအသုတ်အဖြစ် မလေးရှားနိုင်ငံရှိ ထိန်းသိမ်းရေးစခန်းမှ မြန်မာနိုင်ငံသား ၁၃၈ ဦးအား ခေါ်ယူမည်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၅  
မလေးရှားနိုင်ငံရှိ ထိန်းသိမ်းရေးစခန်း ၁၁ ခုတွင် ဖမ်းဆီး ထိန်းသိမ်းခြင်းခံခဲ့ရသော မြန်မာနိုင်ငံသားများအနက် မည်သူ မည်ဝါဖြစ်ကြောင်း သက်သေခံလက်မှတ် (C of I) ရရှိပြီး မြန်မာနိုင်ငံသို့ပြန်ရန် လေယာဉ်စရိတ်မတတ်နိုင်သူများအတွက် ပထမအသုတ်အဖြစ် ၁၃၈ ဦးအား ဩဂုတ် ၈ ရက်တွင် ကမ္ဘောဇ အနာဂတ် အလင်းတန်း မြန်မာဖောင်ဒေးရှင်းအစီအစဉ်ဖြင့် ပြန်လည်ခေါ်ယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဌာနမှ ယနေ့ ထုတ်ပြန်ကြေညာသည်။

ဖြင့် ကွာလာလမ်ပူမြို့မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ခေါ်ယူသွား မည်ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြထားပြီး နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေး နှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနတို့မှ တာဝန်ရှိသူများကလည်း ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်တွင် ကြိုဆိုကူညီကြမည် ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

မလေးရှားနိုင်ငံတွင် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ထိန်း သိမ်းရေးစခန်း ၁၁ ခုတွင် ရောက်ရှိနေပြီး မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လာရန် အခက်အခဲအမျိုးမျိုးရှိသည့် နိုင်ငံသား ၂၂၉၄ ဦးရှိကြောင်း သိရသည်။ ရှင်မင်း

### မှတ်သုံးလေအားကောင်းနေ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၅  
နေပြည်တော်နှင့် ရန်ကုန်မြို့တို့အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ မိုးတစ်ကြိမ်၊ နှစ်ကြိမ် ထစ်ချရန်ရွာမည်။ ရွာရန်ရာနုန်းပြည့်ဖြစ်သည်။ မန္တလေးမြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချရန်ရွာမည်။ ရွာရန်ရာနုန်းပြည့်ဖြစ်သည်။

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်များအရ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အနောက်မြောက်ပိုင်းတွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းသည် အိန္ဒိယနိုင်ငံကုန်းတွင်းသို့ ရွေ့လျားဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် မှတ်သုံးလေအားကောင်းနေသည်။

မြန်မာပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ မြစ်ဝကျွန်းပေါ်၊ ရခိုင်ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် တစ်ခါတစ်ရံ မိုးသက်လေပြင်းများကျရောက်ပြီး လှိုင်းကြီးမည်။ မိုးသက်လေပြင်းကျစဉ် ရေပြင်/မြေပြင်လေသည် တစ်နာရီ လျှင် မိုင် ၄၀ အထိ တိုက်ခတ်နိုင်သည်။ ကျန်မြန်မာပင်လယ်ပြင်တွင် လှိုင်းအသင့်အတင့်မှ လှိုင်းကြီးနိုင်သည်။

နောက်နှစ်ရက်အတွက်ခန့်မှန်းချက်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်း၊ ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်တို့တွင် မိုးပိုလာနိုင်သည်။ (မိုး/လေ)

မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ နေပြည်တော် ဒုတိယခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့ မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီး မောင်မောင်ခင် ဦးဆောင်၍ ပျဉ်းမနားမြို့နယ် ရဲတပ် ဖွဲ့မှူးနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ပျဉ်းမနား မြို့ရှောင်လမ်းမကြီးပေါ်၌ မှုခင်းကျ ဆင်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အတွက် မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် လှည့်ကင်း ဆောင်ရွက်နေမှုအား ဩဂုတ် ၃ ရက် ညပိုင်းကတွေ့ရစဉ် ကိုမျိုး(ရွှေပေါ့ကြံ)









### ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအတွက် အလုပ်သမားအခွန်ဆိုင်ရာ ဆွေးနွေး

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၅

မြန်မာနိုင်ငံတွင် လာရောက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမည့်လုပ်ငန်းများ၏ အကျိုးအတွက် နိုင်ငံတော် အစိုးရက ရည်ရွယ်ချက်ထားသော အလုပ်သမားနှင့် အခွန်ဆိုင်ရာ ပေါ်လစီများနှင့် စည်းမျဉ်းများအကြောင်း ဆွေးနွေးပွဲကို Kelvin Chia Yangon မှ Oxford Business Group(OBG) နှင့် Win Consulting တို့ ပူးပေါင်း၍ ရန်ကုန်မြို့၊ ချတ်ထရီယံဟိုတယ်၌ ဩဂုတ် ၄ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။

Understanding Myanmar's Developing Labour Laws and Related Tax Regulations ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကျင်းပသည့် အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲတွင် OBG မှ မန်နေဂျာတစ်ဦးဖြစ်သည့် Michael Nesbitt က မြန်မာနိုင်ငံ၏ စည်းမျဉ်း ဥပဒေများသည် လွန်ခဲ့သည့်နှစ်အနည်းငယ်အတွင်း တိုးတက်ပြောင်းလဲလာသော်လည်း ပိုမိုလျင်မြန်စွာ တိုးတက်ပြောင်းလဲနေသည့် နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးအခြေအနေနှင့် တန်းတူ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန် ကြိုးစားရဦးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အရှိန်ရနေပြီဖြစ်သည့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုကြားတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် ယနေ့ပြုလုပ်သည့် ပွဲမျိုးမှတစ်ဆင့် ပိုမိုအသေးစိတ်ကျသည့် ပေါ်လစီနှင့် ဥပဒေပိုင်းဆိုင်ရာများကို လေ့လာခွင့်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့နောက် Kelvin Chia Yangon မှ Pedro Jose Bernardo နှင့် Win Thin & Associates မှ ဦးမိုးကျော်တို့က မြန်မာနိုင်ငံ၏ တိုးတက်ပြောင်းလဲလာသော အလုပ်သမားနှင့် အခွန်ဥပဒေအကြောင်း၊ တရားမဝင်စွာကွက်ကြောင့် ဆက်စပ်ဖြစ်ပေါ်လာသော ဥပဒေမဲ့ကိစ္စရပ်များနှင့် စိန်ခေါ်မှုများကို အကောင်းဆုံးဖြေရှင်းနိုင်မည့် နည်းလမ်းများ၊ လတ်တလောတွင် ဖြေလျှော့မှုများ ပြုလုပ်ပေးနေသည့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကြောင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအတွက် အကျိုးကျေးဇူးရှိနိုင်ပုံများ စသည့်အကြောင်းအရာများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ဆွေးနွေးပွဲမှ အဓိက အကြောင်းအရာများကို OBG မှ မကြာမီ ထုတ်ဝေမည့် The Report: Myanmar 2017 စာတမ်းတွင် အသေးစိတ် ဖော်ပြသွားမည်ဖြစ်ကာ အဆိုပါ စာတမ်းတွင် OBG ၏ စိစစ်လေ့လာရေးအဖွဲ့က ခြောက်လကျော် အချိန်ယူ၍ သုတေသနပြုလုပ်ထားသော နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးဆိုင်ရာ အခြေခံအဆောက်အအုံများ၊ ဘဏ်လုပ်ငန်းနှင့် အခြားကဏ္ဍများ၏ တိုးတက်မှုများ၊ စီးပွားရေးစနစ်တစ်ခုလုံး၏ အလားအလာနှင့် တိုးတက်မှုများကိုလည်း ဖော်ပြသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သွန်းဝသန်



### ရေကျဆင်းသွား၍ ဦးပိန်တံတားကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်

မန္တလေး ဩဂုတ် ၅

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အမရပူရမြို့နယ်ရှိ တောင်သမန်အင်းရေ သုံးပေခန့်ကျဆင်းသွားသဖြင့် ဦးပိန်တံတားကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် သန့်ရှင်းရေးလုပ်ငန်းများကို ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးဌာန (မန္တလေးဌာနခွဲ)မှအမှုထမ်း/အရာထမ်းများက ဩဂုတ် ၅ ရက်က ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရေကျသွားသောကြောင့် ရေမြစ်စဉ်က တံတားပေါ်တင်ကျန်ခဲ့သော အမှိုက်များ၊ ဒိုက်များနှင့် ရွှံ့ညွှန်များ

ကို ဖယ်ရှားရှင်းလင်းခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ “တံတားပြန်ပေါ်လာတော့ သံချက်တွေပြုတ်တဲ့ ကြမ်းခင်းတွေကို သံပြန်ရိုက်တယ်။ ကျိုးတဲ့ ကြမ်းခင်းတွေကို အစားထိုးလဲလှယ်တယ်။ တံတားပေါ်မှာ ကျန်ရစ်တဲ့ အညစ်အကြေးတွေကို ရေကျသွားချိန်မှာ ဌာနဝန်ထမ်းတွေနဲ့ သန့်ရှင်းရေးဒီဇေလုပ်ကြတယ်” ဟု ယင်းဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးညိုမြင့်ထွန်းက ပြောသည်။ လက်ရှိအခြေအနေအရ တံတားတိုင်များ၊ ဆင့်တန်းများနှင့် ကြမ်းခင်းများကြံ့ခိုင်မှုအခြေအနေကို

စစ်ဆေးဆောင်ရွက်နေချိန်နှင့် အင်းအတွင်း ရေဝင်ရောက်မှုအခြေအနေများအရ တံတားပေါ်မှ ဖြတ်သန်းခွင့်ကို ဆက်လက်ထားမြစ်ထားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ တောင်သမန်အင်းအတွင်း ရေဝင်ရောက်မှုကြောင့် ဩဂုတ် ၁ ရက်မှစ၍ ဦးပိန်တံတားဖြတ်သန်းခွင့် တားမြစ်လိုက်ပြီးတံတားကြမ်းခင်းများမှာ ဩဂုတ် ၂ ရက်မှစ၍ ရေနှစ်မြုပ်ခဲ့ရာ သုံးရက်ကြာမြင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)



နေပြည်တော်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံး၏ ၂၀၁၆ ခုနှစ်မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးခြင်းကို ဇူလိုင် ၃၀ ရက်က နေပြည်တော်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံး၌ပြုလုပ်ရာ နေပြည်တော်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးမှူးကြီး ဇော်ခင်အောင်နှင့်ဇော်ဦး၊ ဒုတိယရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ယာယီရဲမှူးကြီးလေးစိုးနှင့်ဇော်ဦး၊ ဦးစီး(ပ)ဒုတိယရဲမှူးကြီး ကျော်တေ၊ အကူတပ်ဖွဲ့မှူးဒုတိယရဲမှူးကြီး သိန်းဝင်းနှင့်ဇော်ဦး၊ ဒုတိယရဲမှူးကြီး မောင်မောင်ခင်၊ ဥက္ကဋ္ဌရဲခရိုင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီး ဝင်းသိန်းတို့ ဦးစီး၍ နေပြည်တော်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးအောက်ရှိ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်ရဲစခန်းမြို့နယ်ရဲစခန်းများမှ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်နှင့် မိသားစုများက စုပေါင်းစိုက်ပျိုးစဉ် မင်းမင်းလတ်(ရူပဓဇ)

### ရောဂါတီမြစ်ရေမြင့်တက်မှုကြောင့် လူနေအိမ်တစ်လုံးရေစီးနှင့်အတူ မျောပါ

အင်္ဂပူ ဩဂုတ် ၅

အင်္ဂပူမြို့နယ် စစ်ကုန်းကျေးရွာအုပ်စု ရွှေသောင်ကျေးရွာတွင် ဩဂုတ် ၅ ရက် နံနက်ပိုင်းက ရောဂါတီမြစ်ရေကြီးမြင့်မှုကြောင့် သက်ငယ်မိုး၊ ထရိုကာ နေအိမ်တစ်လုံး ရေစီးနှင့်မျောပါသွားခဲ့သည့် အတွက် အန္တရာယ်ရှိသော အနီးဝန်းကျင်မှ နေအိမ်ခနစ်လုံးအား ဘေးလွတ်ရာသို့ ဒေသခံပြည်သူများက ပြောင်းရွှေ့ပေးခဲ့ပြီး ရေစီးနှင့်မျောပါအိမ်ထောင်စု တစ်စုနှင့် ပြောင်းရွှေ့အိမ်ထောင်စုခနစ်စုမှ လူဦးရေစုစုပေါင်း ၃၂ ဦးတို့၏ ယာယီနေထိုင်စားသောက်ရေးအတွက် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးထားကြောင်းသိရသည်။ မန်းကျော်(ပြန်/ဆက်)



### နေပြည်တော် ဗဟိုကူးစက်ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးဌာနမှ ကွင်းဆင်းဆေးကုသရန် လဟယ်မြို့သို့ ထွက်ခွာ

ခန္တီး ဩဂုတ် ၅

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ လဟယ်မြို့နယ် ထန်ခေါ်နောက်ကုန်းကျေးရွာအုပ်စု ထန်ခေါ်လန်မကျေးရွာတွင် ဇွန်လအတွင်းမှ စ၍ ဖျားနာခြင်း၊ မျက်စိနာခြင်း၊ ချောင်းဆိုးခြင်း၊ အသက်ရှူလမ်းကြောင်း ပိုးဝင်ခြင်း၊ ဝမ်းပျက်၊ ဝမ်းလျှော စသည့်ရောဂါနှင့် အခြားရောဂါများကြောင့် ကလေးငယ်များနှင့် လူကြီးအချို့ အပူအနီဖထွက်ခြင်း၊ သွေးအန်၍ သေဆုံးခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်နေကြောင်း သတင်းရရှိသည့်အတွက် ယင်းဖြစ်ပွားရာကျေးရွာသို့ နေပြည်တော်ဗဟိုကူးစက်ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးဌာနမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာအောင်ကျော်မိုးဦးဆောင်သော ဆရာဝန်သုံးဦးနှင့်အတူ ခန္တီးဆေးရုံမှ လက်ထောက်ဆရာဝန်တစ်ဦး၊ အမှတ်(၁၄) တပ်မတော် ဆေးရုံ(၂၅)မှတင်ဆောင်ဆရာဝန်နှစ်ဦးတို့ ပါဝင်သောအဖွဲ့သည် ဩဂုတ် ၅ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ခန္တီးမြို့နယ် ဆင်သေကျေးရွာမှတစ်ဆင့် နာဂဒေသလဟယ်မြို့သို့ ထွက်ခွာသွားကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါကျေးရွာတွင် ဇွန် ၁၄ ရက်မှ ဩဂုတ် ၃ ရက်အထိ သေဆုံးလူနာ ၂၃ ဦး ရှိကြောင်း လဟယ်မြို့နယ် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ (ခရိုင် ပြန်/ဆက်)



### လှိုင်မြစ်ရေကြီးမှုကြောင့် ပြည်သူများအား ရေလွတ်ရာသို့ရွှေ့ပြောင်း

ဥက္ကဋ္ဌ ဩဂုတ် ၅

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တိုက်ကြီးမြို့နယ် ဥက္ကဋ္ဌမြို့တွင် ဩဂုတ် ၄ ရက် ညနေ ၃ နာရီခွဲခန့်မှစ၍ လှိုင်မြစ်ရေလျှံမှု ဖြစ်ပေါ်သောကြောင့် ဂေါ့ဘုရားကုန်းနှင့် ဝဲကြီးကျေးရွာများမှ ဒေသခံပြည်သူများအား ရေဘေးလွတ်ရာသို့ ပြောင်းရွှေ့နေရာချထားပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ကျေးရွာများမှ ရေဘေးကြုံတွေ့ရသော ပြည်သူများအား အမှတ်(၂)တိုင်းဒေသကြီး သွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဦးလွင်စိုးမင်း၊ ဥက္ကဋ္ဌမြို့အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဥက္ကဋ္ဌမြို့ရဲစခန်းမှူး ရဲအုပ်သန်းနိုင်နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်

များ၊ မီးသတ်နှင့် ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့ဝင်များက စက်လှေများဖြင့် လာရောက် ကူညီ ပြောင်းရွှေ့ပေးကြကာ ဥက္ကဋ္ဌ မြို့သက်သာဘုရားတန်ဆောင်းနှင့် ဓမ္မာရုံများ၌ နေရာချထားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ရေကြီးရေလျှံမှုကြောင့် ရွှေ့ပြောင်းလာသူပေါင်း ၁၄၈ ဦး ရှိကြောင်းနှင့် ၎င်းတို့အတွက် ထမင်းထုပ်များ ကိုလည်း တာဝန်ရှိသူများက စီစဉ်ပေးနေပြီး ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန်လည်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ထွန်းလှိုင်(မြိုင်)

### ရောဂါတီမြစ်ရေ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ကျော်လွန်နေ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၅

ယနေ့မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်အရ ရောဂါတီမြစ်ရေသည် မြင်းမူမြို့တွင် ပေဝက်ခန့် ယင်းမြစ်၏ စိုးရိမ်ရေမှတ် အထက်သို့ ကျော်လွန်နေပြီး နောက်တစ်ရက်အတွင်း ယင်းမြစ်၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အောက်သို့ ပြန်လည်ကျဆင်းနိုင်သည်။ ယနေ့မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်အရ အဆိုပါမြစ်ရေသည် ပခုက္ကူမြို့၌ နှစ်ပေခွဲခန့်၊ ညောင်ဦးမြို့၌ ငါးပေခွဲခန့်၊ ချောက်မြို့၌ တစ်

ပေခွဲခန့်၊ မင်းဘူးမြို့၌ လေးပေခွဲခန့်၊ မကျေးမြို့၌ သုံးပေခွဲခန့်၊ အောင်လံမြို့နှင့် ပြည်မြို့တို့၌ နှစ်ပေခွဲခန့်စီ ယင်းမြို့များ၏ စိုးရိမ်ရေမှတ် အသီးသီးအထက်သို့ ကျော်လွန်နေပြီး နောက်တစ်ရက်အတွင်း ပခုက္ကူမြို့နှင့်ညောင်ဦးမြို့တို့၌ တစ်ပေခွဲခန့်စီ၊ ချောက်မြို့၌ တစ်ပေခွဲခန့်၊ မင်းဘူးမြို့နှင့် မကျေးမြို့တို့၌ ပေဝက်ခန့်နှင့် နောက်သုံးရက်အတွင်း အောင်လံမြို့နှင့် ပြည်မြို့တို့၌ ပေဝက်ခန့်စီ ကျဆင်းနိုင်ကာ ယင်းမြို့

များ၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အသီးသီးအထက် ဆက်လက် တည်ရှိနိုင်သည်။ ယနေ့မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်အရ ဆိပ်သာမြို့၌ နှစ်ပေခွဲခန့်၊ ဟင်္သာတမြို့နှင့် ဇလွန်မြို့တို့၌ သုံးပေခွဲခန့်စီ ယင်းမြို့များ၏ စိုးရိမ်ရေမှတ် အသီးသီးအထက်သို့ ကျော်လွန်နေပြီး နောက်တစ်ရက်အတွင်း ဆိပ်သာမြို့၊ ဟင်္သာတမြို့နှင့် ဇလွန်မြို့တို့၌ ပေဝက်ခန့်စီ ဆက်လက်တက်လာနိုင်ကာ ယင်းမြို့များ၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အသီးသီးအထက် ဆက်လက် တည်ရှိနိုင်သည်။ (မြန်မာ့အလင်း)

# အင်ဒိုနီးရှားအစိုးရက အဘူဆေရက်စစ်သွေးကြွများအား ပြန်ပေးငွေများ မပေးနိုင်ကြောင်းပြောကြား

**ဂျကာတာ ဩဂုတ် ၅**  
ဖိလစ်ပိုင်တောင်ပိုင်းရှိ ပြန်ပေးဆွဲအုပ်စု ဖြစ်သည့်အဘူဆေရက်အဖွဲ့အား ပြန်ပေး ငွေများမပေးနိုင်ကြောင်း အင်ဒိုနီးရှား အစိုးရက ဩဂုတ် ၄ ရက်တွင် ပြောကြား ခဲ့သည်။ ထို့အပြင် ဓားစားခံများလွတ် မြောက်ရေးအတွက် စစ်ဆင်ရေးတစ်ရပ် ကို ဆင်နွှဲသွားရန်ပြင်ဆင်နေကြောင်း အကြီးတန်းအရာရှိတစ်ဦးက အင်ဒိုနီးရှား နိုင်ငံ ဂျကာတာမြို့တွင် ပြောခဲ့သည်။

စစ်ဆင်ရေးတစ်ရပ် ဆင်နွှဲရန် ပြင်ဆင်နေချိန်အတွင်း အကြမ်းဖက် အဖွဲ့အား စုံစမ်းထောက်လှမ်းမှုများ ပြုလုပ်သွားမည်မဟုတ်ဘဲ သံတမန် နည်းလမ်းဖြစ် ချဉ်းကပ်မှုများလုပ်ဆောင် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ လုံခြုံရေးအကြီးအကဲဖြစ်သော ဝန်ကြီး ဝီရန်တိုက ပြောသည်။

“သူတို့ကိုပြန်ပေးငွေပေးမှာ မဟုတ် ပါဘူး။ အစိုးရက ငှားအဖွဲ့ကို မထိန်းချုပ် နိုင်ပါဘူး။ အရေးကြီးအချက်ကတော့ ဓားစားခံတွေလွတ်မြောက်ဖို့ စစ်ဆင်ရေး တစ်ရပ်ကို ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွား မှာပါ” ဟု ဝန်ကြီးက ပြောခဲ့သည်။

ဖိလစ်ပိုင်အစိုးရက အဘူဆေရက် အဖွဲ့အစည်းအားနေသော နေရာများကို



တိုက်ခိုက်မှုများ လုပ်ဆောင်ခဲ့သော ကြောင့် စစ်သွေးကြွ ၁၂ ဦးထက်မနည်း သေဆုံးသွားခဲ့ကြောင်း အင်ဒိုနီးရှား နိုင်ငံ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး ရမ်မင်ဇာရာကျူဒူး က ပြောခဲ့သည်။ ဇွန် ၂၀ ရက်က ဖိလစ်ပိုင် တောင်ပိုင်းရှိ စူလုပ်လယ်ထဲတွင် ချား

သင်္ဘော ၀၀၁ နှင့် ရူတီသင်္ဘော ၁၅၂ တို့ မှသင်္ဘောသားခုနစ်ဦးကို ပြန်ပေးဆွဲသွား ကြောင်း အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီး ရက်နီမာစူဒီက ပြောသည်။

နှစ်နိုင်ငံရေးပိုင်နက်အတွင်း အင်ဒို နီးရှားနိုင်ငံသားများကို ပြန်ပေးဆွဲခြင်း

သည် ဒီနှစ်ထဲမှာဆိုရင် တတိယအကြိမ် မြောက်ဖြစ်သည်။ အဘူဆေရက်အဖွဲ့က ဓားစားခံများကို လွှတ်ပေးရန်အတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄ ဒသမ ၄၆ ဝေခန့် တောင်းဆိုခဲ့သည်။

(ဆင်ယွာ)

## အမေရိကန်အလုပ်လက်မဲ့နှုန်းမြင့်တက်

**ဝါရှင်တန် ဩဂုတ် ၅**  
လွန်ခဲ့သောအပတ်က အမေရိကန်၏ အလုပ်လက်မဲ့နှုန်းသည် မမျှော်လင့်ဘဲမြင့်တက် လာကြောင်း ရိုက်တာသတင်းတစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။ စွမ်းအင်ကဏ္ဍတွင် အလုပ် လျော့ချမှုများများပြားလာကြောင်း အမေရိကန်အခြေစိုက် အလုပ်ရှင်အသိုင်းအဝိုင်း အရ သိရသည်။

အလုပ်လက်မဲ့နှုန်းများပြားလာသော်လည်း အလုပ်အကိုင်ဈေးကွက်များသည် အခြေအနေကောင်းမွန်လျက်ရှိပြီး စီးပွားရေးကြီးမြင့်လာမှုကို ထောက်ပံ့ပေးလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။ အခြားလေ့လာမှုတစ်ခုအရ စက်ရုံကုန်အမှားစာရင်းများသည် ဇွန်လဒုတိယပတ်ထဲတွင် ကျဆင်းလျက်ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သို့သော်လည်း စီးပွား ရေးရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများမှာ တည်ငြိမ်လျက်ရှိခဲ့သည်။

(ရိုက်တာ)

## အမေရိကန်၏ ဝယ်လိုအားကြောင့်

**မလေးရှားကုန်စည်တင်ပို့မှုမြင့်တက်**

**က္ကလာမမီဗူ ဩဂုတ် ၅**  
အမေရိကန်နိုင်ငံ စက်မှုထုတ်ကုန်ပစ္စည်းများကို ဝယ်လိုအားမြင့်တက်လာခြင်းက ရေနံထုတ်လုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်း နိုင်ငံများ၏ ကုန်စည်ကူးသန်းရောင်းဝယ်မှုကို တန်ချက် ညီအောင် ထိန်းသိမ်းထားနိုင်ခဲ့ပြီး အကျိုးဆက်အနေဖြင့် မလေးရှားနိုင်ငံ၏ဇွန်လ အတွင်း ကုန်ပစ္စည်းတင်ပို့မှုမှာ အံ့မခန်းတိုးတက်လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံတကာ ကုန်သွယ်ရေးနှင့်စက်မှုဝန်ကြီးဌာနက သောကြာနေ့တွင် ဖော်ပြ သည့်စာရင်းအင်းအချက်အလက်များအရ ဇွန်လအတွင်းက မလေးရှားနိုင်ငံ၏ ကုန်စည် တင်ပို့မှုသည် ၄ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်းကျဆင်းမည်ဟူသော စီးပွားရေးပညာရှင်များ၏ ခန့်မှန်းချက်နှင့်သွင်သွင်ကြီးဆန်ကျင်လျက် နှစ်တစ်နှစ်၏ အစောပိုင်းမှာပင် ၃ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်လာခဲ့သည်။

အမေရိကန်သို့ မလေးရှားနိုင်ငံ၏ ကုန်စည်တင်ပို့မှုသည် ဇွန်လအတွင်းက ၂၂ ရာခိုင်နှုန်းထိတိုးတက်သွားခဲ့ပြီး ယခုနှစ်အတွက် အကြီးဆုံးတိုးတက်မှုဖြစ်သည်။ သဘာဝဓာတ်ငွေ့နှင့်ရေနံစိမ်းတင်ပို့မှုမှာ အားနည်းနေဆဲဖြစ်ပြီး ၂၉ ဒသမ ၂ ရာခိုင် နှုန်းနှင့် ၇ ဒသမ ၃ ရာခိုင်နှုန်းကျဆင်းလျက်ရှိသည်။

(ရိုက်တာ)

# ရီယိုအိုလံပစ်၌ ရုရှားကစားသမား ၂၇၁ ဦး ပါဝင်ခွင့်ရရှိ

**ရီယိုဒီဇေးနိုး ဩဂုတ် ၅**  
အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အိုလံပစ်ကော်မတီ (IOC)သည် သောကြာနေ့တွင် စတင်ဖွင့်လှစ် မည့် ရီယိုအိုလံပစ်အားကစားပြိုင်ပွဲများတွင် ရုရှားအားကစားသမား ၂၇၁ ဦးကို ပါဝင် ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ပြုလိုက်ကြောင်း ကြာသပတေးနေ့က ကြေညာခဲ့သည်။

မူလက အားကစားပြိုင်ပွဲဝင်ရောက်ခွင့်စာရင်းမှာ ပြိုင်ပွဲဝင် ၃၉၉ ဦးဖြစ်ပြီး ရုရှားအမျိုးသားအိုလံပစ်ကော်မတီ (ROC) က ကစားသမား ၂၇၁ ဦးကို ထည့်သွင်း ဖွဲ့စည်းမည်ဟု IOC က သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ၌ ပြောကြားသည်။

ဇူလိုင်လအတွင်းက ရုရှားနိုင်ငံမှ အားကစားသမားများကို မူးယစ်ဆေးဝါးသုံးစွဲ သည့်ဟူသော စွပ်စွဲမှုများပေါ်ပေါက်သဖြင့် လာမည့် ရီယိုအိုလံပစ်အားကစားပြိုင်ပွဲ အပါအဝင် နိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲများတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မှုကို အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အားကစားသမားများ ဖက်ဒရေရှင်းအဖွဲ့က ပိတ်ပင်ခဲ့သည်။

(ဆင်ယွာ)



# စင်ကာပူကို ဒုံးကျည်တိုက်ခိုက်မှုပြုလုပ်ရန် ကြံစည်ခဲ့သည်ဟု သံသယရှိသူခြောက်ဦးကို ဖမ်းဆီး

**ဂျကာတာ ဩဂုတ် ၅**  
အင်ဒိုနီးရှားရဲတပ်ဖွဲ့သည် သောကြာနေ့က စင်ကာပူကို ဒုံးကျည်တိုက်ခိုက်ရန်ကြံစည်မှုတွင် ပါဝင်ခဲ့ပြီး အိုင်အက်စ်အဖွဲ့နှင့် ဆက်သွယ်နေသည်ဟု သံသယရှိသူစစ်သွေးကြွခြောက်ဦးကို သောကြာနေ့က ဖမ်းဆီးခဲ့သည်ဟု အင်ဒိုနီးရှားနှင့် စင်ကာပူအာဏာပိုင်များက ပြောကြားခဲ့သည်။



စင်ကာပူသည် နိုင်ငံ၏မြို့တော်မှ ၁၅ ကီလိုမီတာ (၁၀ မိုင်) အကွာတွင်ရှိသော အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံပိုင် ဘာတန်ကျွန်းပေါ်တွင် တိုက်ခိုက်မှုပြုလုပ်ရန်စီစဉ်ခဲ့မှုကို တုံ့ပြန်သည့်အနေဖြင့် လုံခြုံရေး ကို အရှိန်မြှင့်လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း ပြောခဲ့သည်။

စင်ကာပူအထူးရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် သောကြာနေ့ညနေက မြို့လယ်ကောင်ရှိမြစ်နှင့် ထိစပ်နေသော နေရာတစ်ခုတွင် ခြေကျင့်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ ယာဉ်တန်းများဖြင့်လည်းကောင်း ကင်းလှည့်စောင့်ကြပ်ခဲ့ကြသည်။

အင်ဒိုနီးရှားရဲတပ်ဖွဲ့မှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ အာဂတ်စ်ရီယန် တို့က သံသယရှိသူခြောက်ဦးသည် ငွေကြေးစနစ်နှင့် စီးပွားရေး အချက်အချာမြို့ဖြစ်သည့် စင်ကာပူကိုတိုက်ခိုက်ရန် ဆီးရီးယားရှိ အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပူးပေါင်းကြံစည်ခဲ့ကြောင်း သတင်းထောက်များသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။

(ရိုက်တာ)

# ပင်တဂွန်သည်ပါကစ္စတန်အား စစ်ထောက်ပုံကြေး

**အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၃၀၀ ပေးမည်မဟုတ်**

**ဝါရှင်တန် ဩဂုတ် ၅**  
ပင်တဂွန်သည် ပါကစ္စတန်အား စစ်ထောက်ပုံကြေး အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၃၀၀ အား ပေးမည်မဟုတ်ကြောင်း အမေရိကန်အရာရှိတစ်ဦးက ပြောကြားခဲ့ကြောင်း ရိုက်တာသတင်းတစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

အစ္စလာမာဘတ်အနေဖြင့် အာဖဂန်တာလီဘန်နှင့် တခြား ဟက်ကာနီအုပ်စုကိုသို့ သော အကြမ်းဖက်အုပ်စုများကို တိုက်ခိုက်မှုပြုလုပ်စေချင်သည်ဟု အမေရိကန်များက ထင်မြင်မိသည့်အတွက် နှစ်နိုင်ငံကြားဆက်သွယ်မှုသည် ဆယ်စုနှစ် တစ်စုကျော်ကြာ ကတောက်ကဆဲဖြစ်ခဲ့သည်။ သန်း ၃၀၀ သည် မဟာမိတ်ထောက်ပံ့ရန်ပုံငွေဖြစ်ပြီး အမေရိကန်ကာကွယ် ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ စစ်ထောက်ပုံကြေး အစီအစဉ်တစ်ခုဖြစ်ကာ အကြမ်းဖက်တန်ပြန်တိုက်ခိုက်မှုများ၊ အကြမ်းဖက်တန်ပြန် စစ်ဆင်ရေးများတွင် ထောက်ပံ့ပေးရန်ဖြစ်သည်။ ပါကစ္စတန်သည် ထောက်ပံ့ကြေးအများဆုံး လက်ခံသည် နိုင်ငံ ဖြစ်သည်။

ထိုသို့ထောက်ပံ့ကြေးရပ်ဆိုင်းခြင်းသည် လွန်ခဲ့သော နှစ်နှစ်က အနစ်နာခံ တိုက်ခိုက် ခဲ့သော ပါကစ္စတန်တပ်ဖွဲ့များ မပါဝင်ကြောင်း ပင်တဂွန်ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ စတန်က ပြော သည်။ ပင်တဂွန်၏ အချက်အလက်များအရ ၂၀၀၂ ခုနှစ် ကတည်းက အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၄ သန်းကို ယင်းရန်ပုံငွေမှ ပါကစ္စတန်သို့ လွှဲပြောင်းပေးခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။ ထိုသို့ ပင်တဂွန်၏ဆုံးဖြတ်ချက်ချလိုက်ခြင်းသည် ပါကစ္စတန်အား မြောက် ဝါဇီရစ်တန်တွင် စစ်ဆင်ရေးများ ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည်ကို မြင်တွေ့လိုခြင်း ကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(ရိုက်တာ)

တောင်အာဖရိကမှာ ဒေသတွင်း ရွေးကောက်ပွဲကို ဗဟိုကွန်ဂရက်က ပြုလုပ်ခဲ့ပါတယ်။ အာဏာရအဖွဲ့အစည်းအမျိုးသားကွန်ဂရက်ကတော့ အဓိကမြို့ကြီးတွေကို လက်လွှတ်ဆုံးရှုံးရဖူးပါတယ်။ “တောင်အာဖရိကနိုင်ငံ ပရီတိုးရီးယားမြို့မှာရှိတဲ့လူတွေကတော့ စိတ်ချမ်းသာစရာတွေ၊ စိတ်ကျေနပ်မှုတွေ အပြည့်အဝမခံစားရပါဘူး” လို့ အတိုက်အခံဘက်မှ ရွေးကောက်ပွဲဝင်ယှဉ်ပြိုင်သူတစ်ယောက်ဖြစ်တဲ့ ဆိုလီအမ်မန်ဂါက ပြောပါတယ်။ ဒီဒေသမှာနေထိုင်ကြတဲ့ ဒေသခံတွေဟာ အိမ်ကြီးအိမ်ကောင်းပိုင်ဆိုင်သူလည်း နည်းပါးပြီး လျှပ်စစ်မီးလည်း မရပါဘူး။ သောက်သုံးရေလည်း အလုံအလောက်မရတဲ့အပြင် အလုပ်လက်မဲ့ဦးရေလည်း များပါတယ်။ ဒီပြဿနာတွေအတွက် ဒေသခံတွေဟာ တိုင်းပြည်အာဏာကို အချိန်အကြာကြီးရယူခဲ့တဲ့ အာဖရိကန်အမျိုးသားကွန်ဂရက်ကို အပြစ်တင်ကြပါတယ်။

# ထောက်ခံမှုတွေကျဆင်းလာနေတဲ့ အာဖရိကန်အမျိုးသားကွန်ဂရက်

### ခြူးစန့်နွေး

မစ္စတာ အမ်မန်ဂါကတော့ ဗဟိုကွန်ဂရက် မြို့နယ်ပွဲစဉ်က ကာလကတည်းက ပြည်သူတွေကို မဲဆွယ်စည်းရုံးမှုတွေ လုပ်ခဲ့ပါတယ်။ ဒေသခံတွေရဲ့ မကျေနပ်ချက်တွေကို အသုံးပြုပြီး ပါတီကို လူတွေပိုပြီး ထောက်ခံလာအောင် ကြိုးပမ်းခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ANC (အာဖရိကန်အမျိုးသားကွန်ဂရက်) ပါတီအင်္ကျီကို ဝတ်ဆင်ထားတဲ့ အမျိုးသမီးတစ်ဦးကတော့ မစ္စတာ အမ်မန်ဂါကို “ရှင်တို့အားလုံးဟာ အတူတူပါပဲ” လို့ ပြောခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီအခါမှာ မစ္စတာ အမ်မန်ဂါက “ငါတို့ဒီဒေသကို တစ်ခါမှ စိမ့်အပ်ချုပ်ခွင့် မရဖူးပါဘူး။ ဒါကြောင့် ငါတို့ကိုပါရောပြီး အပြစ်တင်လို့မရဘူး” လို့ ပြန်လည်ချေပပြောဆိုခဲ့ပါတယ်။ မစ္စတာအမ်မန်ဂါဟာ အတိုက်အခံဒီမိုကရက်တစ် ညွှန်ပေါင်းပါတီ (DA) မှ ဖြစ်ပြီး မြို့တော်ဝန်ဖြစ်ရေး ကြိုးပမ်းနေသူလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ထိုအမျိုးသမီးကတော့ “လူတွေ ဒီမိုကရက်တစ်ညွှန်ပေါင်းပါတီကို ယုံကြည်ပြီး ထောက်ခံလာဖို့ တစ်ခုခုတော့ လုပ်ပြရမယ်လေ” လို့ တုံ့ပြန်ပြောဆိုခဲ့ပါတယ်။ ယခုသီတင်းပတ်အတွင်း ကျင်းပခဲ့တဲ့ မြို့နယ်ပွဲစဉ်ကတော့ ၁၉၉၄ ခုနှစ် အသားရောင်ခွဲခြားမှုစနစ် အဆုံးသတ်ခဲ့ပြီးတဲ့နောက်ပိုင်းမှာ ယှဉ်ပြိုင်မှု အပြင်းထန်ဆုံးသော ပြိုင်ပွဲဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။ အဓိကအတိုက်အခံပါတီဖြစ်တဲ့ ဒီမိုကရက်တစ်ညွှန်ပေါင်းပါတီ (DA) ဟာ ပရီတိုးရီးယားအပါအဝင် အခြားသော အဓိကမြို့ကြီးနှစ်မြို့မှာလည်း ထောက်ခံမဲတွေနဲ့ ဦးဆောင်နေပါတယ်။



## ဒီမိုကရက်တစ်ရွေးကောက်ပွဲအပြီး အသားအရောင်ခွဲခြားတဲ့ လူဖြူအုပ်စိုးသူတွေကို ဖြုတ်ချနိုင်ခဲ့တဲ့ ပါတီဖြစ်ပေမယ့် သမ္မတဂျက်ကော့ဇူးမားရဲ့ အငြင်းပွားဖွယ်ကိစ္စတွေ၊ စီးပွားရေးတိုးတက်မှုနှုန်း နှေးကွေးလွန်းတာရယ်နဲ့ အလုပ်လက်မဲ့ဦးရေမြင့်လာတာတွေကြောင့် ဒေသတွင်းရွေးကောက်ပွဲမှာ ပြိုင်ဘက်တွေရဲ့ ခြိမ်းခြောက်လာမှုကိုခံရ

စိတ်ဝင်စားပါတယ်” လို့ သူ့အမြင်ကို ပြောပြခဲ့ပါတယ်။ အာဖရိကန်အမျိုးသားကွန်ဂရက်ကနေ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်သူတစ်ဦးဖြစ်တဲ့ Thoko Didiza ကတော့ မဲဆွယ်စည်းရုံးမှုမှာ ပါတီရဲ့သမိုင်းကြောင်းတစ်လျှောက် ကျောင်းသားတွေရဲ့ အရေးပါမှုအခန်းကဏ္ဍကို အဓိကထားပြီး ပရီတိုးရီးယားတက္ကသိုလ်မှာ ပြောကြားသွားပါတယ်။

ကြာသပတေးနေ့ ဩဂုတ်လ ၄ ရက်နေ့မှာတော့ အာဖရိကန်အမျိုးသားကွန်ဂရက်ဟာ ပြန်ပြီးဦးဆောင်လာနိုင်ပါတယ်။ အဲဒီအခါမှာ ၁၉၉၄ ခုနှစ် ဒီမိုကရက်တစ်ရွေးကောက်ပွဲအပြီး အသားအရောင်ခွဲခြားတဲ့လူဖြူအုပ်စိုးသူတွေကို ဖြုတ်ချနိုင်ခဲ့တဲ့ ပါတီဖြစ်ပေမယ့် သမ္မတဂျက်ကော့ဇူးမားရဲ့ အငြင်းပွားဖွယ်ကိစ္စတွေ၊ စီးပွားရေးတိုးတက်မှုနှုန်း နှေးကွေးလွန်းတာရယ်နဲ့ အလုပ်လက်မဲ့ဦးရေမြင့်လာတာတွေကြောင့် ဒေသတွင်းရွေးကောက်ပွဲမှာ ပြိုင်ဘက်တွေရဲ့ ခြိမ်းခြောက်လာမှုကို ခံရတာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ မဲတွေရဲ့ လေးပုံတစ်ပုံကို ရေတွက်ပြီးတဲ့အခါမှာတော့ ANC က ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းနဲ့ ဒီမိုကရက်တစ်ညွှန်ပေါင်းအဖွဲ့က ၃၄ ရာခိုင်နှုန်းနဲ့ အခြားပါတီတစ်ခုက ခြောက်ရာခိုင်နှုန်းနဲ့ အသီးသီးမဲတွေရထားတာကို တွေ့ရပါတယ်။ ၂၀၁၁ ခုနှစ်က ကျင်းပခဲ့တဲ့ မြို့နယ်ပွဲစဉ်ကတော့ ANC ပါတီက ၆၂ ရာခိုင်နှုန်းထိ မဲတွေရရှိခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီအချိန်တုန်းက ဒီမိုကရက်တစ်ညွှန်ပေါင်းပါတီကတော့ ၂၄ ရာခိုင်နှုန်းပဲ မဲရခဲ့ပါတယ်။

DA ပါတီကတော့ ANC ပါတီရဲ့လွှမ်းမိုးမှုကနေ ကင်းလွတ်တဲ့ကိတ်တောင်းမြို့မှာ ဆက်လက်အနိုင်ရရှိဖို့မျှော်လင့်ထားပါတယ်။ လူဖြူအများစုအုပ်စိုးတဲ့ DA ပါတီဟာ အခုချိန်မှာတော့ လူမည်းခေါင်းဆောင်သစ် Mmusi Maimane ရဲ့ ဦးဆောင်မှုနဲ့ ထောက်ခံမှုတွေပိုပြီးရလာလိမ့်မယ်လို့ မျှော်လင့်နေပါတယ်။ မဲပေးဖို့

စိတ်ဝင်စားဆိုင်နေကြတဲ့ နိုင်ငံသားတွေကတော့ သမ္မတဇူးမားရဲ့ အပြုအမူတွေနဲ့ တိုင်းပြည်ရဲ့စီးပွားရေးအတွက် စိတ်ပူတယ်လို့ပြောပြတယ်။ အာဖရိကမှာရှိတဲ့ လူလေးယောက်မှာ တစ်ယောက်ဟာ အလုပ်လက်မဲ့ဖြစ်နေပြီး အသက် ၃၂ နှစ်အရွယ် လုံခြုံရေးလုပ်နေတဲ့ လူတစ်ဦးကတော့ “ANC ပါတီဟာ အိမ်ရာတွေ ပိုဆောက်ပြီး တိုးတက်အောင်လုပ်ဖို့ လိုမယ်” လို့ ပြောခဲ့ပါတယ်။ သမ္မတဇူးမားဟာ ဧပြီလအတွင်းက စွပ်စွဲမှုတွေထဲကနေ ရုန်းထွက်နိုင်ခဲ့တယ်။ သူ့ရဲ့ကိုင်ပိုင်အိမ်ကို ပြင်ဆင်ဖို့အတွက် ပြည်သူ့ဥပဒေထဲက သုံးစွဲခဲ့တဲ့အပေါ် ဒေါ်လာ ၁၆ သန်း ပြန်ပေးဖို့ တောင်းဆိုခဲ့တာကို ငြင်းဆိုခဲ့တယ်လို့ စွပ်စွဲခံရတာပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ သမ္မတဇူးမားဟာ သူ့အိမ်ပြင်ဆင်ဖို့ အသုံးပြုခဲ့တဲ့ငွေထဲက အချို့ကို ပြန်ပေးပြီးပြီလို့ ပြောပါတယ်။ ဒါပေမယ့်လည်း စီးပွားရေးကျဆင်းမှုကို ဖြေရှင်းနိုင်စွမ်းမရှိလို့ ပြည်သူတွေက မကျေနပ်ပါဘူး။ ဒါပေမယ့်လည်း ANC ပါတီဟာ သမ္မတဇူးမားတစ်ယောက်တည်းရဲ့ ဆုံးဖြတ်ချက်နဲ့ ရပ်တည်လို့မရဘူး။ ပါတီဟာ အခုအဖွဲ့လုပ်ရတာပါပဲလို့လည်း လုံခြုံရေးလုပ်သားတစ်ဦးက သူ့ထိုင်မြင်ယူဆချက်ကို ပြောပါတယ်။ ဒေသတွင်း ရွေးကောက်ပွဲရဲ့ရလဒ်တွေကိုတော့ သောကြာနေ့မှာ အဖြေသိရတော့မှာပါ။ တောင်အာဖရိကမှာ ဆယ်စုနှစ်နှစ်ခုကြာ အုပ်စိုးနိုင်တဲ့ ANC ပါတီဟာ ထောက်ခံမှုတွေ လျော့ကျလာတယ်ဆိုတာကတော့ ငြင်းလို့ မရပါဘူး။ ၂၀၁၉ ခုနှစ်မှာ တောင်အာဖရိကရဲ့ သမ္မတရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပမှာဖြစ်ပြီး အပြောင်းအလဲတွေရှိလာနိုင်မလားဆိုတာကတော့ စောင့်ကြည့်ရမှာပါ။

**ကိုးကား- သည် နယူးယောက်တိုင်းမီ**  
**ရိုက်တာ**

### အာဖရိကန်နွေတန်နိုင်ငံတွင် ပါကစ္စတန်ရဟတ်ယာဉ် အရေးပေါ်ဆင်းသက်စဉ် ရဟတ်ယာဉ်အမှုထမ်းများ ဓားစာခံအဖြစ် ဖမ်းဆီးခြင်းခံရ

**အစ္စလာမာဘတ် ဩဂုတ် ၅**  
အာဖရိကန်နွေတန်နိုင်ငံ လိုဂျီပြည်နယ်တွင် ဩဂုတ် ၄ ရက်က ပါကစ္စတန် ရဟတ်ယာဉ်တစ်စင်း အရေးပေါ်ဆင်းသက်ခဲ့ရာ ရဟတ်ယာဉ်ပေါ်လိုက်ပါသည့် လေယာဉ်အမှုထမ်း ခုနစ်ဦးကို တာလီဘန်စစ်သွေးကြွများက ဓားစာခံအဖြစ် ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းထားကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာမီဒီယာများက သတင်းဖော်ပြသည်။

ဆာမာသတင်းအေဂျင်စီ၏ဖော်ပြချက်အရ ပါကစ္စတန်ရဟတ်ယာဉ်သည် အလုံးစုံစစ်ဆေးပြုပြင်မှုပြုလုပ်ရန် ဥဒဘတ်ကစ္စတန်နိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာသွားနေစဉ် စက်ချွတ်ယွင်းမှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပြီး ရဟတ်ယာဉ်များက ပါကစ္စတန်အနောက်မြောက်ဘက် ကူရမ်လူမျိုးစုဒေသ နယ်စပ်အနီးရှိ လိုဂျီနယ်တွင် အရေးပေါ်ဆင်းသက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ပါကစ္စတန် ရဟတ်ယာဉ်များ နှစ်ဦး၊ စက်ပိုင်းကျွမ်းကျင်သူ လေးဦးနှင့် ရှာဖွေနိုင်သား လမ်းညွှန်တစ်ဦးတို့ လိုက်ပါလာသည့် အဆိုပါ ရဟတ်ယာဉ်သည် ပါကစ္စတန်နိုင်ငံအနောက်မြောက်ဘက် ပက်ရှာပါလေဆိပ်မှ ဩဂုတ် ၄ ရက် ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၈ နာရီ ၄၅ မိနစ်ခန့်က ထွက်ခွာလာခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ရဟတ်ယာဉ်အရေးပေါ်ဆင်းသက်ခဲ့ပြီးနောက် တာလီဘန်စစ်သွေးကြွတို့က ရဟတ်ယာဉ်အမှုထမ်း ခုနစ်ဦးကို ဓားစာခံအဖြစ် ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းထားကာ ယင်းရဟတ်ယာဉ်ကိုပါ မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(ဆင်ဖွာ)







# ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်

ကလေးဝ ဩဂုတ် ၅  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးခရိုင် ကလေးဝမြို့နယ်တွင် ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းနှင့် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ လှူဒါန်းပေးအပ်ခြင်းကို ကလေးဝမြို့ ကာယကံမေတ္တာ လှူမှုကူညီရေးအသင်း၊ နေသာဆရာတော် ဦးဓမ္မိက ဦးဆောင်သော အဖွဲ့သည် ဩဂုတ် ၂ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ကလေးဝ ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေးစခန်း ဘီးဇမ်းရပ် အမှတ်(၁) အခြေခံပညာ အလယ်တန်းကျောင်းခွဲတွင် ပြုလုပ်ရာ အိမ်ထောင်စု ၅၈ စုကို တစ်စုလျှင် အဝတ်အထည်၊ စောင်း၊ ဆန်လေးပြည်၊ ဆားတစ်ပိဿာ၊ ငါးပိ ၅၀ ကျပ်သား တစ်ထုပ်နှင့် ဟင်းချက်အသုံးအဆောင် မျိုးစုံကို ငါးရက်စာအတွက် ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့သည်။



ထို့ပြင် ကျော်ဇင်ကျေးရွာတွင်လည်း အိမ်ထောင်စု ၂၂ စုနှင့် ကလေးဝမြို့ပေါ် အမှတ်(၁)နှင့် အမှတ်(၂) ရပ်ကွက် တို့မှ စားဝတ်နေရေးခက်ခဲသော အိမ်ထောင်စု ၈၀ တို့အတွက် အဆိုပါအတိုင်း ဖြန့်ဝေလှူဒါန်းခဲ့ပြီး ရေဘေးကြောင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရသူများ၊ တုပ်ကွေး၊ ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှော့၊ ဖျားနာရောဂါရှိသူ များအား ကာယကံမေတ္တာ မှီတိုင်းဆေး အဖွဲ့မှ ဆရာဝန်ကြီးများနှင့် ဆရာ ဆရာမများက တစ်အိမ်တက်ဆင်း အခမဲ့ ဆေးကုသပေးခဲ့ကြသည်။

ယင်းနည်းတူ ကလေးလွင်ပြင် အဆင်ပြေစေရေးအတွက် ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ငရုတ်၊ ကြက်သွန်၊ သောက်ရေသန့်များကို စက်လှေနှစ်စင်းစာ သွားရောက်ပေးအပ် လှူဒါန်းခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ (ခရိုင် ပြန်/ဆက်)

# မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းသော်လည်း မြစ်သာမြစ်ရေ စိုးရိမ်ရေမှတ်သို့ မရောက်ရှိသေး

ဂန့်ဂေါ ဩဂုတ် ၅  
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဂန့်ဂေါမြို့နယ်၌ မိုးများအဆက်မပြတ် ရွာသွန်းခဲ့သော်လည်း ယခုတစ်ပတ်အတွင်း မြစ်သာမြစ်

ရေမှာ စိုးရိမ်ရေမှတ်အောက်သာ စီးဆင်းခဲ့ကြောင်း၊ ယခင်နှစ်ရေကြီး ချိန်တွင် မြစ်ရေမှတ် ၁၀၆၅ စင်တီမီတာ ရှိခဲ့သော်လည်း ယခုနှစ်တွင်မူ ၈၁၆

စင်တီမီတာသာရှိကြောင်းနှင့် မိုးများ ရွာသွန်းမှုနည်းလာပြီဖြစ်သည့်အတွက် မြစ်ရေမှာ ကျဆင်းသွားပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြစ်သာမြစ်ရေမှာ မောချောင်း၊ ဇာဟောချောင်း၊ မဏိပူရချောင်း စသည် ဖြင့် ရေဆင်းဧရိယာအတွင်းရှိ ရေချောင်း၊ မြောင်းများနှင့်ပေါင်းကာ ချင်းတွင်း မြစ်အတွင်းသို့ စီးဝင်ကြောင်းနှင့် မြစ်သာ



မြစ်ရေတိုးချိန်တွင် ရေထောက်ကာ မြစ်ရေကြီးခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်လေ့ရှိသည်။ ဂန့်ဂေါမြို့နယ်တွင် မြစ်သာရေလှောင်တံခံ ဘက်စုံစီမံကိန်းကို တည်ဆောက်လျက်ရှိ ရာ ချင်းတွင်းမြစ်ရေ ရေတက်ချိန်တွင် မြစ်သာတံခံရေပိုလွှဲမှု ထိန်းထားနိုင်ခဲ့ပြီး ချင်းတွင်းမြစ်ရေ စတင်လျော့ကျသည့် အချိန်တွင် တံခံရေပိုလွှဲမှု ရေလုံးပေကျော် စတင်စီးဆင်းစေခဲ့ခြင်းဖြင့် မြစ်သာမြစ် တစ်လျှောက် ရေကြီးခြင်းမှ ကာကွယ်ပေး နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု သိရသည်။

မြစ်သာတံခံရေပိုလွှဲမှု ၃ပေ၂ လက်မ ကျော် ရေစီးလျက်ရှိရာမှ ဩဂုတ် ၃ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ၀ ဒသမ ၄ ပေ လျော့ကျ သွားပြီဖြစ်ကာ မြစ်ရေမှတ်မှာ ၇၅၀စင်တီ မီတာသာရှိကြောင်း သိရသည်။ (၁၀၁)

# ချင်းတွင်းမြစ်ရေနှစ်မြုပ်ခဲ့သည့် မြို့မဈေးကြီး အမြန်ဆုံးဖွင့်လှစ်ရေးစုပေါင်းသန့်ရှင်း

မော်လိုက် ဩဂုတ် ၅  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မော်လိုက်မြို့တွင် ချင်းတွင်းမြစ်ရေ ကျဆင်းသွားပြီးနောက် ရေနှစ်မြုပ်သွားခဲ့ရသည့် မြို့မဈေးကြီး အမြန်ဆုံးဖွင့်လှစ်နိုင်ရန်နှင့် ပြည်သူများ အသုံးပြုသွားလာနေရသည့် မင်္ဂလာလမ်း မကြီး သန့်ရှင်းသပ်ရပ်စေရန် ဩဂုတ် ၄ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သည်။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာ မော်လိုက် ခရိုင် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမင်းသိန်း ဦးဆောင်မှုဖြင့် ခရိုင်/ မြို့နယ်ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ နယ်မြေခံတပ်ရင်းမှ တပ်မတော်သားများ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်မီး သတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ် စည်ပင်သာ ယာရေးကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဝန်

ထမ်းများ၊ ပြည်သူများစုပေါင်း၍ ချင်း တွင်းမြစ်ရေနှစ်မြုပ်မှုကြောင့် မြို့မဈေး ကြီး အမြန်ဆုံးဖွင့်လှစ်နိုင်ရန်နှင့် ပြည်သူ

များ အများဆုံးအသုံးပြုသွားလာနေကြရ သည့် မင်္ဂလာလမ်းမကြီးပေါ်တွင် တင် ကျန်ခဲ့သည့် ရွှံ့နွံများနှင့် အမှိုက်များ

အား စုပေါင်းရှင်းလင်းခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ မော်လိုက်သားလေး



# ရေဘေးသင့်ပြည်သူများသို့ အလှူငွေနှင့်ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများပေးအပ်

မင်းကင်း  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးခရိုင် မင်းကင်းမြို့တွင် ချင်းတွင်းမြစ်ရေ ဆက်လက်မြင့်တက်လျက်ရှိရာ မင်းကင်းမြို့၏ ချင်းတွင်းမြစ်ရေစိုးရိမ်ရေမှတ် သည် ၁၃၅၀ စင်တီမီတာရှိပြီး ယခုအချိန်တွင် စိုးရိမ်ရေမှတ်ကျော်လွန်၍ ဩဂုတ် ၃ ရက် ညနေ ၆ နာရီအချိန် တိုင်းထွာချက်အရ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ၁၅၀၂ စင်တီမီတာအထိ ရောက်ရှိနေကြောင်း သိရသည်။

ယင်းသို့ ချင်းတွင်းမြစ်ရေမြင့်တက်လာမှုကြောင့် နယ်မြေခံတပ်မှ ဒုတိယ ဝိုင်းမူကြီးအေးရွှေဦးဆောင်သောအဖွဲ့သည် ဩဂုတ် ၃ ရက် ညနေ ၄ နာရီက ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား ဆန်၊ ဆီ၊ စည်သွပ်ဘူး၊ မာမားခေါက်ဆွဲထုပ်တို့ကို လှူဒါန်းခဲ့ရာ မြို့နယ်ရဲမှူးကျော်သက်ထွန်းနှင့် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ခင်မာရီတို့က လက်ခံယူကြသည်။

ချင်းတွင်းသား

ကျိုက်ခုံ  
ကရင်ပြည်နယ် ကျိုက်ခုံမြို့တွင် ဩဂုတ် ၂ ရက် နံနက် ၉ နာရီက အရှေ့တောင် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တပ်မတော်နယ်လှည့်ဆေးကုအဖွဲ့မှ အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများနှင့် အဖွဲ့များသည် အမှတ်(၂)ရပ်ကွက် ဇောတိကာရုံဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတွင် အခမဲ့ အမျိုးသား ၁၀၆ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၂၀၆ ဦး စုစုပေါင်း ၃၁၂ ဦးအား ဆေးဝါး ကုသမှုများ ပြုလုပ်ပေးခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ မွန်းလွဲ ၁ နာရီ မိနစ် ၄၀ တွင် တိုင်းမှူး ဝိုင်းမူချုပ်မျိုးဝင်း နှင့်အဖွဲ့သည် ဆေးဝါးကုသနေသော လူနာများအား ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ် ပြန် / ဆက်)

ပွင့်ဖြူ  
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူးခရိုင် ပွင့်ဖြူမြို့နယ်တွင် ဧရာဝတီမြစ်ရေ မြင့်တက် လာမှုများကြောင့် မြစ်ကမ်းပါးအနီးကျော်ရုံ ကျေးရွာပေါင်း ၄၀ တို့တွင် မြစ်ရေ များဝင်ရောက်၍ ရေဘေးကင်းလွတ်ရာဒေသများသို့ ယာယီပြောင်းရွှေ့နေထိုင် လျက်ရှိရာ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား အလှူငွေ၊ စေတနာရှင်များနှင့် ပရဟိတ အဖွဲ့များမှ ရေသန့်ဘူး၊ ထမင်းဘူး၊ ခေါက်ဆွဲခြောက်နှင့် အာဟာရဖြစ်အစားအစာ များကို ထောက်ပံ့လှူဒါန်းပေးလျက်ရှိသည်။

ဧရာဝတီမြစ်ရေဝင်ရောက်သည့် ကျေးရွာများမှ အိမ်ထောင်စုများသည် ကုန်းစောင်းကျေးရွာ၊ ကျွဲတံကျေးရွာ၊ ရေနံချောင်းမြို့၊ ကျောင်းတော်ကျေးရွာ၊ ကံဆွယ်ကျေးရွာ၊ သရက်တောကျေးရွာ၊ လယ်ကိုင်းကျေးရွာ၊ ရွှေလှေကျေး ရွာများသို့ အိမ်ထောင်စု ၅၈၈၀၊ လူဦးရေ ၂၂၅၀၉ ဦး၊ နွားကောင်ရေ ၂၆၀၊ ကျွဲ ၁၃၉ ကောင်၊ ဆိတ် ၂၂၉ ကောင်၊ သိုး ၉၉၃ ကောင်၊ ဝက် ၁၆၁၃ ကောင်နှင့် ကြက် ၃၀၀၉ ကောင်တို့ ယာယီပြောင်းရွှေ့နေထိုင်လျက်ရှိသည်။

အဆိုပါရေဘေးရှောင် အိမ်ထောင်စုများထံသို့ အနယ်နယ်အရပ်မှ အလှူငွေ များ လာရောက်လှူဒါန်းထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိရာ တိရစ္ဆာန်များအတွက် အစား အစာအခက်အခဲများနှင့် ကြုံတွေ့နေရကြောင်း သိရသည်။

သူရထွန်း(ပွင့်ဖြူ)

ကသာ  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာမြို့နယ်အတွင်း၌ ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် စိုးရိမ်ရေ မှတ်ထက် နှစ်ပေကျော်မြင့်တက်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ကသာမြို့နယ်အတွင်းရှိ မြစ်ကမ်း နံဘေးကျေးရွာများမှာ ရေလွှမ်းမိုးမှုခံခဲ့ရသည်ဟု သိရသည်။

ယခုအခါ ရေကျပြီးဖြစ်သော်လည်း အခက်အခဲများနှင့် ကြုံနေရဆဲဖြစ်ကာ လိုအပ်သော ထောက်ပံ့မှုများကို လူမှုကူညီရေးအသင်းများက တတ်နိုင်သမျှ ကူညီနေကြောင်း သိရသည်။ ဩဂုတ် ၄ ရက်က ကသာမြို့နယ် ဆည်ကြီးကျေးရွာ နှင့်ဒေါင့်ကြီးကျေးရွာများသို့ ခရိုင်ဆေးရုံအုပ်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုအနေဖြင့် ကွင်းဆင်းကုသခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဦးရဲ(ကသာ)

# ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား ဓနဖြူပေးအပ်

ဓနဖြူ ဩဂုတ် ၅  
ဓနဖြူမြို့နယ် အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း တေဇခန်းမ၌ ဩဂုတ် ၂ ရက်က ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၃၂၆ ဦးအား နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားပေးအပ်ခြင်း အခမ်းအနားကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစန်းထွေး၊ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်နိုင်ထွန်းနှင့် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစောမင်းသူတို့က ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား များပေးအပ်ခဲ့သည်။

ထို့နောက် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အားဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးဌေးလွင်က ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး ဦးကြည်ရွှေထံ ကျန်ရှိသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

ခင်သန္တာထွေး(ပြန်/ဆက်)





# ရေဘေးသင့်ပြည်သူများ၏ ကျန်းမာရေးအတွက် Emergency Operation Center ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်နေ

မန္တလေး၊ ဩဂုတ် ၅

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ရေကြီးရေလျှံမှုဖြစ်ပေါ်နေသည့် ဒေသများရှိ ပြည်သူများအတွက် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးနိုင်ရန် တိုင်းဒေသကြီး ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနက Emergency Operation Center ရုံးခန်းဖွင့်လှစ်၍ အချိန်ပြည့်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“ဒီရုံးခန်းမှာ ၂၄ နာရီ တာဝန်ချထားပြီး တိုင်းအတွင်းမှာရှိတဲ့ မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဌာနတွေကို ဆက်သွယ်ပြီး လိုအပ်ချက်တွေကို ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးနေတဲ့ အပြင် ရရှိတဲ့သတင်းအချက်အလက်တွေကိုလည်း နေပြည်တော်မှာရှိတဲ့ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနနဲ့ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ကို သတင်းပေးပို့လျက်ရှိပါတယ်” ဟု တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယ တိုင်းကျန်းမာရေးဦးစီးမှူး ဒေါက်တာ ဒေါ်ယုယုဝေက ပြောသည်။

ထို့အပြင် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ (RRT) ကို ဖွဲ့စည်း၍ ရေကြီးရေလျှံမှုဖြစ်ပေါ်နေသည့် ဒေသများရှိ သက်ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးအဖွဲ့များထံ သွား

ရောက်ကာ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးနှင့် ကုသရေးဆိုင်ရာလိုအပ်ချက်များကို အနီးကပ်ကြီးကြပ်၍ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးခြင်းနှင့် ရေဘေးသင့်ပြည်သူများ ယာယီ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်ရာ ဓမ္မာရုံများ၊ ဘုန်းကြီးကျောင်းများတွင် ကျန်းမာရေးအသိပညာပေးတော့ပြောပွဲများ ပြုလုပ်ပေးခြင်းနှင့် ဝိဇ္ဇာများ၊ လက်ကမ်းစာစောင်များ ချိတ်ဆွဲဖြန့်ဝေပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

လက်ရှိအခြေအနေတွင် အရေးပေါ်သုံး ဆေးဝါးအမျိုးအစား ၃၀ ကျော် ပါဝင်သည့် Disaster Kit ဆေးပုံးများအား တစ်မြို့နယ်လျှင် သုံးပုံးနှုန်းဖြင့် မြို့နယ်တိုင်းထုတ်ပေးထားပြီးဖြစ်သည့်အပြင် ရေပြန်လည်ကျဆင်းသွားပါက သောက်သုံးရေကြောင့် ဖြစ်ပေါ်တတ်သည့် ဝမ်းပျက်ဝမ်းလျှော့ရောဂါကာကွယ်ရေးအတွက် ရေတွင်းရေကန်များတွင် ရေသန့်အဖြစ် ထည့်သွင်းအသုံးပြုရန် Bleaching Powder (ကလိုရင်းဆေးမှုန့်)များနှင့် တစ်ဦးချင်းသောက်သုံးမည့်ရေများတွင် အသုံးပြုရန် ဆေးမှုန့်ဆေးပြားများကို ကြိုတင်ပို့ဆောင်ပေးထားကြောင်း သိရသည်။

မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)



ကျောက်ဆည်မြို့နယ် ကုလားကျောင်းကျေးရွာတွင် မီးလောင်မှုကြောင့် ကလေးငယ်နှစ်ဦး သေဆုံးခဲ့သည့် မိသားစုအား မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဦးစီးဌာနနှင့် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်ကြက်ခြေနီ သူနာပြုတပ်ဖွဲ့တို့မှ ဩဂုတ် ၄ ရက်က ထောက်ပံ့ငွေနှင့် အသုံးဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်စဉ် သက်မောင်(ကျောက်ဆည်)



# မင်းဘူး-မင်းလှကားလမ်းမှ ရေကျော်များ မြစ်ရေတက်၍ ယာဉ်အသွားအလာများ ယာယီရပ်ဆိုင်းထားရ

မင်းဘူး၊ ဩဂုတ် ၅

မင်းဘူးမြို့နယ် မင်းဘူး-မင်းလှ ကားလမ်းပေါ်ရှိ ချောင်းရေကျော်များတွင် ဧရာဝတီမြစ်ရေ မြင့်တက်လာမှုကြောင့် ယာဉ်များ သွားလာမှု ယာယီရပ်ဆိုင်းထားရသည်။

မင်းဘူးမြို့၏ ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် ဩဂုတ် ၄ ရက် နံနက် ၆ နာရီ တိုင်းထွာချက်အရ ၁၈၂ စင်တီမီတာသို့ ရောက်ရှိနေ၍ စိုးရိမ်ရေမှတ်ထက် ၁၂၀ စင်တီမီတာ ကျော်လျက်ရှိသည်။ မင်းဘူး-မင်းလှကားလမ်းပေါ်ရှိ ဖလံရုံကျေးရွာအနီး၊ မိုင်တိုင်အမှတ်(၄/၅)နှင့်(၄/၆)အကြားရှိ ဖလံရုံချောင်းသည် မြစ်ရေနှစ်ပေခွဲခန့် မြင့်တက်နေသဖြင့် ခရီးသွားဆိုင်ကယ်များကို ကျေးရွာနေ ပြည်သူများနှင့် မြို့နယ်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များမှ ကူညီ၍ ချောင်းတစ်ဖက်သို့ ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိသည်။

ယင်းလမ်းပေါ်ရှိ ထိန်းတောကျေးရွာနှင့် ပိုက်သင်ကျေးရွာကြား၊ မိုင်တိုင်အမှတ် (၁၂/၃)မိုင်တွင်ရှိသည့် ပိုက်သင်ရေကျော်သည် အကျယ် ပေ ၇၀၀ တွင် ဧရာဝတီမြစ်ရေ လေးပေကျော် မြင့်တက်နေသဖြင့် ကားများ ဖြတ်သန်းသွားလာ၍မရဘဲ လူနှင့် ဆိုင်ကယ်များကို စက်လှေများဖြင့် ပို့ဆောင်ပေးနေလျက်ရှိကြောင်း၊ မင်းဘူး-သရက်-ရန်ကုန်သို့ ပြေးဆွဲလျက်ရှိသည့် ကားကြီးများ ယာယီရပ်ဆိုင်းထားရကြောင်းနှင့် မင်းဘူးမြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များသို့ ဧရာဝတီမြစ်ရေ နှစ်ပေခန့် ထပ်မံမြင့်တက်လာသဖြင့် မြစ်ကမ်းအနီးရှိ ပြည်သူများ ရေဘေးကင်းလွတ်ရာသို့ အမြန်ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

တင်ထွန်းဦး(မင်းဘူး)

# ရေဘေးသင့် ပြည်သူများအတွက် စားသောက်ကုန်နှင့် သောက်ရေထောက်ပံ့ပေးအပ်မည်

ရန်ကုန်၊ ဩဂုတ် ၅

မြစ်ရေကြီးမှုများကြောင့် ရေလွှမ်းမိုးမှုများနှင့် ကြုံတွေ့နေရသည့် မန္တလေး၊ မကွေး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးတို့ရှိ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ငွေကျပ် ၁၆၄၄ ဒသမ ၉ သိန်းတန်ဖိုးရှိ အရေးပေါ်လိုအပ်သည့် စားသောက်ကုန်နှင့် သောက်ရေတို့ကို တယ်လီနောမြန်မာ၏ လုပ်ငန်းလက်တွဲဆောင်ရွက်သည့် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်သော Network Activities Group(NAG) မှတစ်ဆင့် ပေးအပ်လျှို့ဝှက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း နေရာအနှံ့အပြားမှာ ရေကြီးမှုဒဏ်ကို မကြာခဏ တွေ့ကြုံနေရတဲ့ ရေဘေးသင့်ပြည်သူတွေအတွက် အမှန်တကယ်လိုအပ်မှုရှိနေတဲ့ ပြည်သူတွေဆီကို အရေးပေါ်အကူအညီတွေရောက်ရှိအောင် NAG ကတစ်ဆင့် ဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု တယ်လီနော လူမှုအကျိုးပြုဌာနမှ မခင်ပြည့်ဝန်းသော်က ပြောသည်။

တယ်လီနော်သည် ပြီးခဲ့သည့် ဇူလိုင်လအတွင်းက ရခိုင်ပြည်နယ် မင်းပြား၊ ကျောက်တော်နှင့် မြောက်ဦးမြို့နယ်တို့ရှိ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ငွေကျပ် ၈၆၅ သိန်း တန်ဖိုးရှိ အရေးပေါ်စားသောက်ကုန်များ၊ သောက်ရေနှင့် ထိခိုက်ပျက်စီးသွားသော အိမ်များ ဖြုပြင်ရန် NAG မှတစ်ဆင့် ကူညီထောက်ပံ့ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တင်စိုး(မြန်မာ့အလင်း)

# ဝါဆိုကျောင်းတိုက်အတွင်းရှိ သက်တမ်းရှည် ညောင်ပင်ပြုလဲ၍ နေအိမ်များပေါ်ပိမိ

ကြိုပင်ကောက်၊ ဩဂုတ် ၅

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သာယာဝတီခရိုင် ကြိုပင်ကောက်မြို့၊ ဝါဆိုကျောင်းတိုက်အတွင်းရှိ နှစ်ပေါင်း ၁၀၀ ကျော်ခန့်ရှိ သက်တမ်းရှည် ညောင်ပင်ကြီး ပြုလဲခဲ့၍ သာသနိက အဆောက်အအုံအချို့နှင့် ကျောင်းအနီးရှိ နေအိမ်လေးလုံးအပေါ်သို့ ပြုလဲပိမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ကျုံးကျသစ်ကိုင်းများ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်း၊ ပျက်စီးခဲ့သော သာသနိက အဆောက်အအုံအချို့နှင့် နေအိမ်များ ပြန်လည်ကောင်းမွန်ရေးအတွက် ပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဩဂုတ် ၃ ရက်က မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ရဲမှူး၊ သိန်းဆွေနှင့် မြို့မရဲစခန်းမှူး၊ ဒုရဲမှူး ဝင်းထွန်းတို့ ဦးဆောင်၍ တပ်ဖွဲ့ဝင် ၅၅ ဦးက ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်း ကူညီမှုများပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ) (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)



# ပန်းတောင်းမြို့နယ်တွင် ဧရာဝတီမြစ်ရေရောင်ရောက်၍ ရေကြီးရေလျှံမှုဖြစ်ပွား အခြေခံပညာကျောင်းအချို့ ခေတ္တယာယီပိတ်ထားရ

ပန်းတောင်း၊ ဩဂုတ် ၅

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်ခရိုင် ပန်းတောင်းမြို့နယ်တွင် ဧရာဝတီမြစ်ရေမြင့်တက်လာ၍ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များအတွင်း ရေဝင်နှစ်မြုပ်မှုများဖြစ်ပွားလျက်ရှိပြီး မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များဖြစ်သော ဖောင်းက၊ စည်သာ၊ တပ်ကုန်း၊ ဝန်လုံ၊ မင်းရပ်နှင့် ကြာခတ်ရပ်ကွက်များရှိ လူနေအိမ်များ၊ စာသင်ကျောင်းများ၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံနှင့် ဌာနဆိုင်ရာရုံးများအတွင်း ရေဝင်နှစ်မြုပ်လျက်ရှိပြီး မြို့နယ်အတွင်း ဧရာဝတီမြစ်ကမ်းဘေးရှိ ကျေးရွာများတွင်လည်း ရေဝင်နှစ်မြုပ်မှုများဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည်။

လက်ရှိအခြေအနေတွင် ဩဂုတ် ၃ ရက်အထိ ပန်းတောင်းမြို့နယ်ရှိ အထကကျောင်းတစ်ကျောင်း၊ အလက (ခွဲ) ခြောက်ကျောင်း၊ အမက(လွန်) လေးကျောင်းနှင့် အမကကျောင်း ၁၃ ကျောင်းတို့ ရေဝင်နှစ်မြုပ်လျက်ရှိပြီး အဆိုပါကျောင်းများ ခေတ္တယာယီပိတ်ထားရပြီး ပန်းတောင်းမြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များရှိ ရေဘေးသင့်အိမ်ထောင်စုများ ယာယီပြောင်းရွှေ့နေထိုင်နိုင်ရေးအတွက် တာဝန်ရှိသူများနှင့် အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၊ နယ်မြေခံတပ်ရင်းများမှ တပ်မတော်သားများက ပန်းတောင်း-တောင်ကုတ်လမ်းမပေါ်တွင် ယာယီတံတားဆောက်လုပ်၍ ပြောင်းရွှေ့ကူညီမှုများနှင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ပိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မျိုးကျော်ကြီး (ပြန်/ဆက်)



# လီဗာပူးမှထွက်ခွာပြီး အငှားကစားသမားအဖြစ် သွားရောက်ကစားဖို့ပြင်ဆင်နေတဲ့ ဘင်တီကီ

လီဗာပူးတိုက်စစ်မှူး ခရစ္စတီယန်ဘင်တီကီဟာ လီဗာပူးမှထွက်ခွာပြီး အငှားအသင်းတစ်သင်းမှာ အငှားသွားရောက်ကစားဖို့ပြင်ဆင်နေပြီလို့ ဆိုပါတယ်။ ဘင်တီကီဟာ ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံသား တိုက်စစ်မှူး ဘင်တီကီဟာ သူ့ရဲ့ရှုထောင့်ကြီးစားနေရတဲ့ ကစားသမားဘဝကို အားသစ်လောင်းတဲ့အနေနဲ့ လီဗာပူးမှ ထွက်ခွာပြီး အငှားအသင်းမှာ အငှားသွားရောက်ကစားဖို့ ဆန္ဒပြင်းပြနေတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။

ပေမယ့် လီဗာပူးမှာ ထင်သလောက်အောင်မြင်မှု မရခဲ့ပါဘူး။ လီဗာပူးမှာ ရုန်းကန်ကြိုးစားနေရတာပါ။ ဒီအခြေအနေကလွတ်မြောက်ဖို့ သူ့အနေနဲ့ လီဗာပူးကွဲထွက်ပြီး အငှားအသင်းမှာ အငှားသွားရောက်ကစားဖို့ ဆန္ဒရှိနေတာပါ။ သူဟာ လီဗာပူးရဲ့ရာသီကြို အမေရိကန်ခရီးစဉ်မှာလည်း ပါဝင်ခွင့်မရခဲ့ပါဘူး။ သို့သော်လည်း ခရစ္စတယ် ဝဲလေ့စ်က ပေါင် ၂၅ သန်းနဲ့ ကမ်းလှမ်းလာမှုကို လီဗာပူးနည်းပြ ဂျာဂျင်ကလော့က ပယ်ချလိုက်ပါတယ်။ သူဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ရာသီက ပြိုင်ပွဲအားလုံးမှာ အစပွဲ ၂၀ သာ ကစားခဲ့ပြီး ၁၀ ဂိုး သွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

ဘင်တီကီကို ပြီးခဲ့တဲ့နှစ် နွေရာသီက အက်စ်တွန်ဗီလာအသင်းမှ ပေါင် ၃၂ ဒသမ ၅ သန်းနဲ့ ခေါ်ယူခဲ့တာပါ။ လီဗာပူးက ကြွေးကြီးပေးခေါ်ခဲ့ရ



# ရွန်းနေကို တိုက်စစ်မှူးအဖြစ်သာကစားရန် အင်္ဂလန်ကစားသမားများ အလိုရှိ

ရွန်းနေအား ကွင်းလယ်ကစားသမားထက် တိုက်စစ်မှူးအဖြစ်သာ ကစားခွင့်ပြုဖို့ နည်းပြသစ် ဆမ်အလာဒိုက်စ်ကို အင်္ဂလန်ကစားသမားတွေက တိုက်တွန်းလိုက်ပါတယ်။ တိုက်စစ်မှူး ရွန်းနေဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ ယူရို ၂၀၁၆ မှာ ဗဟိုကွင်းလယ်ကစားသမား နေရာကသာ ပါဝင်ကစားခဲ့တာပါ။ ရွန်းနေဟာ တိုက်စစ်မှူးအဖြစ် ကစားခြင်းကသာ ပိုပြီး ကောင်းလိမ့်မယ်လို့ အင်္ဂလန်ကစားသမားတွေက ယုံကြည်ထားပါတယ်။ ဒီအတွက်ကြောင့်လည်း

ရွန်းနေကို လာမယ့်အင်္ဂလန်အသင်းရဲ့ပြိုင်ပွဲတွေမှာ တိုက်စစ်မှူးနေရာကသာ ကစားဖို့ တိုက်တွန်းလိုက်တာလို့ ဆိုပါတယ်။ ရွန်းနေဟာ ဆမ်အလာဒိုက်စ်ရဲ့ လက်ထက်မှာ တိုက်စစ်မှူးနေရာကသာ ကစားရဖို့ အလားအလာများနေပါတယ်။ စက်တင်ဘာလထဲမှာ ကမ္ဘာ့ဖလားခြေစစ်ပွဲတွေကစားဖို့ ရှိနေပါတယ်။ ရွန်းနေဟာ အင်္ဂလန်အသင်းနဲ့အတူ စံချိန်တင်ဂိုးသွင်းခဲ့သူတစ်ဦး ဖြစ်ခဲ့တာနဲ့အညီ တိုက်စစ်မှူးအဖြစ် ပွဲထွက်ကစားဖို့ရှိနေပါတယ်။



# မန်ယူနဲ့ လက်စတာတို့ရဲ့ ကွန်မြူနတီခိုင်းပြိုင်ပွဲ

၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘောလုံးရာသီအကြိုပွဲစဉ်အဖြစ် ကွန်မြူနတီခိုင်းလုပွဲကို ဩဂုတ် ၇ ရက်မှာ ပရီမီယာလိဂ်ချန်ပီယံလက်စတာနဲ့ အက်ဖ်အေ ဖလားချန်ပီယံမန်ယူတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားတော့မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဘောလုံးရာသီအစကို မန်ယူက နည်းပြသစ်မော်ရင်ဟိုနဲ့ စတင်တိုးဝင်တော့မှာ ဖြစ်တာမို့ အင်္ဂလန်မြေပေါ်မှာ မန်ယူနဲ့ မော်ရင်ဟိုတို့ရဲ့ ခြေလှမ်းကို ပရိသတ်တွေက စောင့်ကြည့်အကဲခတ်နေကြပြီဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အခုကစားတော့မယ့် ကွန်မြူနတီခိုင်းလုပွဲမှာ မန်ယူအတွက် မော်ရင်ဟို ဘယ်လိုစွမ်းဆောင်ပေးသွားနိုင်မလဲဆိုတာ စတင်အကဲဖြတ်ခွင့်ရ တော့မှာဖြစ်ပါတယ်။ တကယ်တော့မန်ယူအသင်းဟာ ကွန်မြူနတီခိုင်းလုပွဲတွေမှာ မှတ်တမ်းကောင်းအများအပြား ရေးထိုးနိုင်ခဲ့တဲ့အသင်း ဖြစ်ပါတယ်။ မန်ယူဟာ ကွန်မြူနတီခိုင်း ချန်ပီယံအဖြစ် ၁၉၀၈၊ ၁၉၁၁၊ ၁၉၅၂၊ ၁၉၅၆၊ ၁၉၅၇၊ ၁၉၆၅၊ ၁၉၆၈၊ ၁၉၇၇၊ ၁၉၈၃၊ ၁၉၉၀၊ ၁၉၉၁၊ ၁၉၉၄၊ ၁၉၉၅၊ ၁၉၉၆၊ ၂၀၀၃၊ ၂၀၀၇၊ ၂၀၀၈၊ ၂၀၁၁၊ ၂၀၁၃ ခုနှစ်တွေမှာ ချန်ပီယံဖြစ်ခဲ့တာမို့ စုစုပေါင်း အကြိမ် ၂၀ ဖြစ်ခဲ့တဲ့မှတ်တမ်းရှိပါတယ်။ လက်စတာတို့ကတော့ ကွန်မြူနတီခိုင်း ချန်ပီယံအဖြစ် ၁၉၇၁ ခုနှစ်က တစ်ကြိမ်သာ ဖြစ်ခဲ့ဖူးပါတယ်။ ပရီမီယာလိဂ်ပြိုင်ပွဲတွေ မကျင်းပမီ တစ်ပတ်

အလိုမှာ ကျင်းပနေကြဖြစ်တဲ့ ဒီပြိုင်ပွဲဟာ တစ်နှစ်တာအတွက် ပရီမီယာလိဂ်ချန်ပီယံဖြစ် မဖြစ်၊ အလားအလာရှိ မရှိ အကဲခတ်ရမယ့်ပွဲအဖြစ်လည်း သုံးသပ်စရာဖြစ်နေပါတယ်။ ဒါ့အပြင် နွေရာသီမှာ အသင်းအတွက် အသစ်ခေါ်ယူထားတဲ့ ကစားသမားတွေဟာ အသင်းနဲ့ အဝင်ခွင့်ကျမှု ရှိမရှိ၊ အသင်းအပေါ် အကျိုးပြုမှု ရှိမရှိဆိုတဲ့ အချက်တွေကိုလည်း ပြိုင်ပွဲတစ်ရပ်မှာ လက်တွေ့သုံးသပ်ခွင့်ရမယ့် အခွင့်အရေးလည်း ရှိနေပါတယ်။ မန်ယူရဲ့ဒီနှစ်အပြောင်းအရွှေ့ကာလအတွင်းမှာ ဝယ်ယူအားဖြည့်ထားတဲ့ အီဘရာဟီမိုဗစ်၊ အမ်ဗီတာယန်၊ အဲရစ်ဘိုင်လီတို့ကို ပေါင်သန်း ၈၀ လောက် အသုံးပြုပြီး ခေါ်ယူထားပါတယ်။ ဒါ့တောင် ဂျူဗင်တပ်စ်အသင်းက တိုက်စစ်မှူးပေါက်ဘာကို ခေါ်ယူခဲ့ရင်တော့ မန်ယူရဲ့ ကစားသမားပြောင်းရွှေ့မှု ဝယ်ယူတဲ့ငွေကြေးက ပေါင်သန်း ၂၀၀ နားအထိ ရောက်ရှိသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီလို ခေါ်ယူပြင်ဆင်ထားတဲ့အတွက် မန်ယူအသင်းဟာ ကစားသမားဟောင်းတွေဖြစ်တဲ့ ရွန်းနေ၊ မာတာ၊ ဒီပေး၊ မာရယ်၊ ရက်ရှီဖို့တို့အားနဲ့ ပေါင်းစပ်လိုက်ရင် ကြီးမားတဲ့ စွမ်းဆောင်မှုတွေနဲ့အတူ အောင်မြင်မှုတွေ ဆောင်ကြဉ်းနိုင်မယ်လို့ ပရိသတ်တွေ ယုံကြည်နေပြီဖြစ်ပါတယ်။

မန်ယူဟာ အကြံမြေစမ်းပွဲအဖြစ် နိုင်ငံတကာ ချန်ပီယံများဖလားပြိုင်ပွဲမှာ ဒေါ်မွန်ကို ဂိုးပြတ် ရှုံးခဲ့ပေမယ့် ဂါလာတာစားရောက်တော့ ဂိုးပြတ် နိုင်ပွဲရရှိထားပါတယ်။ အဲတတန်နဲ့ ဂိုးမရှိ-သရေ ပွဲဖြစ်ထားတဲ့ မန်ယူရဲ့ခြေစွမ်းက အားရကျေနပ် စရာတွေ မရှိသေးပါဘူး။ ပရီမီယာလိဂ်ချန်ပီယံ လက်စတာတို့ကတော့ ကစားသမားသစ် ခေါ်ယူမှု အတွက် ယူရို ၃၈ သန်းလောက်ပဲ သုံးစွဲပြီး နည်းပြ ရေနီယာရီအနေနဲ့ ကစားသမားကောင်းတွေဖြစ်တဲ့ မာရင်တို့ကို အသင်းမှာ မြန်နေဖို့ ဆက်လက်ထိန်းနေရပါတယ်။ မန်ယူနဲ့ လက်စတာတို့ တွေ့ဆုံမှုကိုကြည့်ရင် ပြီးခဲ့တဲ့နှစ် ပရီမီယာလိဂ်မှာ နှစ်ကျော့စလုံး တစ်ဂိုးစီ သရေပွဲဖြစ်ခဲ့တာကို မေ့ထားလို့မရပါဘူး။ လက်စတာ ကစားသမားတွေရော နည်းပြ ရေနီယာရီပါ မန်ယူကို ဘယ်လိုကစားရမယ်ဆိုတာ ကောင်းကောင်းသိနေပြီး မန်ယူရဲ့အားနည်းချက်ကိုလည်း ရှာဖွေတွေ့ရှိထားသလို ဖြစ်နေပါတယ်။ ဝင်ဘလေကွင်းမှာ ကွင်းလယ်ခိုင်လှပြီး ခရစ္စပေါလ်ဆင်ကိုင်တွယ်မယ့် ကွန်မြူနတီခိုင်းပြိုင်ပွဲကတော့ မော်ရင်ဟိုနဲ့မန်ယူအတွက် ယူပေးမယ့် ပထမဆုံးဖလားဖြစ်နိုင် မဖြစ်နိုင်ဆိုတာ စောင့်ကြည့်ချင်စရာအကောင်းဆုံး ဖြစ်နေတာတော့ အမှန်ပါ။

မိုးမြင့်လင်းလက်

# မန်စီးတီးကိုရောက်လာမယ့် ဘရာဇီးတိုက်စစ်မှူး ဂျီဆက်

မန်စီးတီးဟာ ပါမီရစ်အသင်းတိုက်စစ်မှူး ဂါဘရီရယ်ဂျီဆက်ကို ပေါင် ၂၇ သန်းနဲ့ ခေါ်ယူစာချုပ် လိုက်ဖွဲ့ဖြစ်ပါတယ်။ ရှေ့လိုကေးမှ လီရှိုင်းဆိန်းကို ပေါင် ၃၇ သန်းနဲ့ ခေါ်ယူပြီး ၂၄ နာရီအကြာမှာ ဂျီဆက်ကိုခေါ်ယူခဲ့တာပါ။ အသက် ၁၉ နှစ်အရွယ်သာရှိသေးတဲ့တောင်ပံ တိုက်စစ်မှူး ဂျီဆက်ကို ဘာစီလိုနာနဲ့အပြိုင် ခေါ်

ယူပြီး မန်စီးတီးက အရခေါ်ယူနိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ရီယိုအိုလံပစ်မှာ ဘရာဇီးနိုင်ငံကိုယ်စား ပါဝင်ကစားမယ့် ဂျီဆက်ကို မန်စီးတီးက ငါးနှစ် စာချုပ်နဲ့ ခေါ်ယူခဲ့တာလို့ ဆိုပါတယ်။ သို့သော်လည်း ဘရာဇီးဘောလုံးရာသီကုန်ဆုံးတဲ့ ခရစ္စမတ်ကာလတိုင်အောင် ပါမီရစ်ကလပ်မှာ ဆက်လက်ရှိနေမှာဖြစ်ပါတယ်။

ဘရာဇီး ဘောလုံးရာသီကုန်ဆုံးမှသာ ဂွာဒီယိုလာရဲ့ မန်စီးတီးနဲ့ လာရောက်ပူးပေါင်းမယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ သူဟာ ဒီနှစ်အတွင်း ပွဲပေါင်း ၃၀ မှာ ၁၉ ဂိုးသွင်းယူထားတာကြောင့် ဥရောပထိပ်တန်း ကလပ်တွေ စိတ်ဝင်စားခြင်းခံရတဲ့ တိုက်စစ်မှူး ဖြစ်ပါတယ်။

ကောင်းမြတ်သူ - စုစည်းသည်။

# တောင်သာမြို့နယ်အတွင်း ရောဂါဖြစ်ရေ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်တွင် ဆက်လက်တည်ရှိနေ

တောင်သာ ဩဂုတ် ၅

တောင်သာမြို့နယ်အတွင်း ရောဂါဖြစ်ရေသည် ဇူလိုင်လကုန် ပိုင်းမှစတင်၍ မြင့်တက်လာလျက်ရှိရာ ဩဂုတ် ၃ ရက် နံနက် ၆ နာရီတွင် စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ကျော်လွန်ခဲ့ပြီး အဆိုပါ ရေမှတ်အထက်တွင် ဆက်လက်တည်ရှိနေသော်လည်း ဩဂုတ် ၄ ရက်အထိ ရေထပ်မံမြင့်တက်ခြင်း မရှိသေးကြောင်း သိရသည်။

“စိုးရိမ်ရေမှတ်က ၁၀၇ ပေပါ။ ဒီနေ့တစ်နေ့ကုန် ၁၀၇ ဒေသ ၃၅ ပေမှာပဲ တန်နေပါတယ်။ ပြောင်းလဲခြင်းမရှိဘူး” ဟု ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ခံတစ်ဦးက ပြောသည်။ သက်ဆိုင်ရာဌာနများမှ တာဝန်ရှိသူများအနေဖြင့်လည်း မြစ်ရေအခြေအနေစောင့်ကြည့်မှုများကို နေ့စဉ်ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ရေဘေးရှောင်ပြည်သူများအတွက် ကွပ်ကဲစခန်း ငါးခုကိုလည်း ဖွင့်လှစ်ထားပြီး ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ပေးလျက်ရှိကာ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ ပရဟိတအဖွဲ့များကလည်း ရေဘေးရှောင်ပြည်သူများအား ရေသန့်စက်များ၊ ရေသန့်ဘူးများနှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများ လှူဒါန်းလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ “လှူဒါန်းသူတွေတော့ ရှိပါတယ်။ မနှစ်ကလောက် မလာဘူး။ ရေက ဒီနှစ်ပိုများတယ်။ မနှစ်ကလို ရေမနောက်တော့ ချိုးရေသုံးရေအတွက် အဆင်ပြေပါတယ်” ဟု ဒေသခံတစ်ဦးက ပြောသည်။

တောင်သာမြို့နယ်တွင် ရောဂါဖြစ်ရေသည် နှစ်စဉ် တက်နေကျဖြစ်၍ ဒေသခံပြည်သူများအနေဖြင့် နေထိုင်စားသောက်ရေးအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများကို ရေမတက်မီကပင် ဆောင်ရွက်ထားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ လင်းလက်ကြယ်(တောင်သာ)



# မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်း၍ ချောက်မြို့နယ်မှ ရေကျော်အချို့ပျက်စီး



ချောက် ဩဂုတ် ၅

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ချောက်မြို့နယ်အတွင်း ဩဂုတ် ၂ ရက်က မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းမှုကြောင့် ပခန်းငယ်-ကျောက်ရဲလမ်းပေါ်ရှိ ရေကျော်တစ်ခုနှင့် ဆားလယ်-အိုးတိုလမ်းပေါ်ရှိ ရေကျော်နှစ်ခု ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန၏ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်နှင့် ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ရန်ပုံငွေများဖြင့် ဆောင်ရွက်ခဲ့သော ပခန်းငယ်-ကျောက်ရဲလမ်းပေါ် မိုင်တိုင် (၁၃/၂) နှင့် (၁၃/၃) ကြားရှိ အလျား ပေ ၇၀ ရေကျော်တစ်ခုနှင့် ဆားလယ်-အိုးတိုလမ်း မိုင်တိုင်(၁/၃)ရှိ အလျား ပေ ၁၂၀ ရေကျော်တစ်ခု၊ မိုင်တိုင် (၁/၄)ရှိ အလျား ပေ ၅၀ ရေကျော်တစ်ခုတို့ ပျက်စီးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ရေကျော်များပျက်စီးမှုကို ချောက်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှူး ဦးခင်မောင်ကျော်နှင့် အဖွဲ့က ဩဂုတ် ၃ ရက်က ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးကာ ဒေသခံကျေးလက်နေပြည်သူများ ဆက်သွယ်သွားလာရေး အခက်အခဲမဖြစ်စေရန်အတွက် ပျက်စီးမှုများကို အမြန်ဆုံးပြန်လည်ပြုပြင်ရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မချို(ချောက်)

## သတင်းတိုများ

### ရေကမ်းသာလူမှုကူညီရေးအသင်းသို့ အသက်ကယ်လေ့တစ်စီး လှူဒါန်း

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာမြို့ရှိ ရေကမ်းသာ လူမှုကူညီရေးအသင်းသို့ ကျပ် ၃၀၀၀၀ တန်ဖိုးရှိ အသက်ကယ်လေ့တစ်စီးကို ကသာမြို့ အမှတ်(၉)ရပ်ကွက်နေ အလှူရှင် ဦးပေါက်စိမိသားစုက ဩဂုတ် ၃ ရက်က လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကသာမြို့သည် ရောဂါဖြစ်ရေဘေးတွင် တည်ရှိနေပြီး ယခုလို မိုးတွင်းကာလတွင် မြစ်ရေကြီးလေ့ရှိသဖြင့် ရေဘေးဒုက္ခတွေ့ကြုံနေရသော ပြည်သူများအား လိုအပ်သလို ကူညီနိုင်ရန် အသက်ကယ်လေ့ လှူဒါန်းခြင်းဖြစ်ကြောင်း အလှူရှင်က ပြောကြားသည်။ လူအောင်(ကသာ)

### သရက်မြို့မှ ရေဘေးရှောင်ပြည်သူများအား ထောက်ပံ့

သရက်ခရိုင် သရက်မြို့နယ်အနီးရှိ ရေဘေးကြုံတွေ့နေရသော ကျေးရွာများဖြစ်သည့် စမ်းအိုင်ကျေးရွာ၊ ရေပေါက်ကျွန်းကျေးရွာနှင့် ထုံးတောင်ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ တောင်မင်းတန်းရပ်ကွက်၊ ရုံးရပ်ကွက်နှင့် ကျွန်းသာယာရပ်ကွက်တို့မှ အိမ်ထောင်စုပေါင်း ၃၆၀ အတွက် တစ်အိမ်ထောင်လျှင် ဆန်နှစ်ပြည်နှုန်း ဝေငှပေးနိုင်ရန် အလှူငွေ ကျပ် ၇၂၀၀၀ ကို သရက်မြို့မှ ရေနံလုပ်ငန်းရှင်များဖြစ်သော ဦးမျိုးမြင့်၊ ဦးနိုင်ဝင်း၊ ဦးတင်မြင့်နှင့် ဦးစံနေလင်းတို့က ဩဂုတ် ၃ ရက်က လှူဒါန်းခဲ့ကြပြီး ဗုဒ္ဓဘာသာ မြန်မာလူငယ်များအဖွဲ့၊ ပရဟိတအကျိုးဆောင်များနှင့် ရပ်ကျေးအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများက ရေဘေးရှောင်ပြည်သူများထံ ဝေငှပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ပေါက်ကလေး(သရက်)

### မြစ်မီးရှောင်စီမံကိန်းရန်ပုံငွေစာရင်းအင်းပြုစုခြင်းသင်တန်းဖွင့်

သရက်ချောင်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနရုံးကကြီးမှူး၍ မြစ်မီးရှောင်စီမံကိန်း ရန်ပုံငွေစာရင်းအင်းနှင့် လစဉ်ပြန်တမ်းပြုစုခြင်း သင်တန်းကို ဇူလိုင် ၂ ရက်က ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး သင်တန်းဖွင့်ပွဲတွင် ခရိုင်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှူး ဦးဌေးသိန်းက သင်တန်းခွဲ မြစ်မီးရှောင်စီမံကိန်းကျေးရွာကော်မတီများအား စာရင်းအင်းပုံစံ၊ ခန့်မှန်းခြင်းစနစ်၊ လည်ပတ်ရန်ပုံငွေ ထုတ်ချေးမှု စာရင်းပုံစံ၊ လည်ပတ်ရန်ပုံငွေ ပြန်လည်ပေးဆပ်မှုပုံစံ၊ လုပ်ငန်းအမျိုးအစား အလိုက် လည်ပတ်ရန်ပုံငွေ ထုတ်ချေးမှုစာရင်း၊ အတိုးရငွေစာရင်း၊ အခြားရငွေစာရင်း၊ အထွေထွေအသုံးစရိတ်စာရင်းနှင့် ဘဏ်လက်ကျန်စာရင်း စသည်များကို သင်ကြားပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ သင်တန်းကို သုံးရက်ကြာဖွင့်လှစ်ပို့ချပြီး သင်တန်းသို့ မြစ်မီးရှောင်စီမံကိန်းဝင် ကျေးရွာကိုစွာမှ သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူ ၃၆ ဦး တက်ရောက်ကြသည်။ နိုင်ဝင်း(ပြန်/ဆက်)

# မြစ်မီးရှောင်စီမံကိန်း ရန်ပုံငွေလွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲကျင်းပ

ကော့ကရိတ် ဩဂုတ် ၅

ကရင်ပြည်နယ် ကော့ကရိတ်မြို့နယ် ကျေးရွာ ၁၂ ရွာ၌ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက အကောင်အထည်ဖော်မည့် မြစ်မီးရှောင်စီမံကိန်းအတွက် ရန်ပုံငွေလွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲကို ဇူလိုင်လစတင်ပတ်က ကော့ကရိတ်ခရိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနရုံး၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် ကော့ကရိတ်ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်ကျော်ခိုင်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ကော့ကရိတ်မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီး

ဌာနမှ ဦးစီးမှူး ဦးမြင့်အောင်လင်းက မြစ်မီးရှောင်စီမံကိန်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များ၊ အရင်းမပျောက်မတည်ငွေဖြင့် ကျေးလက်ဒေသနေပြည်သူများ၏ လူမှုဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ကျေးရွာအခြေခံအဆောက်အအုံများ၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆောင်ရွက်နိုင်မည့် လုပ်ငန်းရည်မှန်းချက်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်မည့် ကျေးရွာ ၁၂ ရွာမှ ကိုယ်စားလှယ်များအား တစ်ရွာလျှင် ရန်ပုံငွေကျပ် သိန်း ၃၀၀ စီအား တာဝန်ရှိသူများက ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဖိုးထက်အောင်(ပြန်/ဆက်)

# နှစ်စဉ်မပျက်ကျင်းပသော ကရင်ရိုးရာ ဝါခေါင်လချည်ဖြူဖွဲ့(လက်ချည်)မင်္ဂလာ

နှစ်စဉ် ဝါခေါင်လတွင် ကျင်းပလေ့ရှိသည့် ကရင်တိုင်းရင်းသားတို့၏ရိုးရာ ချည်ဖြူဖွဲ့မင်္ဂလာပွဲတော်များကို နေရာဒေသအနှံ့အပြား၌ ရိုးရာမပျက်ကျင်းပလျက်ရှိသည်။

ကရင်တိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာအရ လက်ချည်ခြင်း၊ သုံးမျိုးရိုကာ ထိမ်းမြားမင်္ဂလာလက်ချည်ခြင်း၊ ဆွေမျိုးသားချင်းများ သေဆုံးပြီးသည့် အခါ လိပ်ပြာခေါ်လက်ချည်ခြင်းနှင့် ဝါခေါင်လ လက်ချည်ခြင်းတို့ ဖြစ်ကြသည်။ လက်ချည်ခြင်း သုံးမျိုးကို ကျင်းပရာတွင် အချိန်အခါ မတူကြပေ။ ဝါခေါင်လ လက်ချည်ပွဲကို ဝါခေါင်လပြည့်နေ့မှ စတင်ကာ ဝါခေါင်လအတွင်း လယ်ယာလုပ်ငန်း စွမ်းဆောင်ရည် အားလပ်သည့်အချိန်တွင် ကျင်းပမြဲဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဝါခေါင်လ ချည်ဖြူဖွဲ့(လက်ချည်)ခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ ရှေးဘိုးဘွားဘီဘင် ကရင်လူမျိုးများ၏ အယူအဆအရ ဝါခေါင်လရောက်လျှင် ကွဲကွာနေသော ညီအစ်ကိုမောင်နှမ ဆွေမျိုးများ ပြန်

လည်တွေ့ဆုံသည့်အခါ ချည်ဖြူဖြင့် ရစ်ပတ်ချည်နှောင်၍ အမှတ်သညာဖြစ်ရေး၊ မိသားစုများ ပြန်လည်စုစည်းရေး၊ အချင်းချင်း ချစ်ကြည်သွေးစည်းမှု ခိုင်မြဲရေး၊ လူငယ်လူရွယ်များကို လူကြီးမိဘများက ပြောဆိုဆုံးမနိုင်ရေးစသည့် ဦးတည်ချက်များဖြင့် ကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် ရှေးကာလက ဘိုးဘွားများ၏ ယူဆချက်အရ မကောင်းဆိုးဝါးများ၏ လိပ်ပြာကို မောင်းထုတ်ပြီး မိမိတို့ခန္ဓာကိုယ်တွင်ရှိသော ကောင်းသော လိပ်ပြာကို မလွင့်အောင် ချည်ဖြူဖြင့် လက်မှာချည်နှောင်ထားပြီး ဆံဖြူ၊ ခါးကုန်းသည်အထိ ကိုယ်နှင့်မကွာနေအောင် ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သခြင်းသည်လည်း ကရင်ရိုးရာချည်ဖြူဖွဲ့ မင်္ဂလာ၏ အနှစ်သာရ ဖြစ်ပေသည်။

ချည်ဖြူဖွဲ့ပွဲတွင် ပါဝင်သည့်ပစ္စည်း ခုနစ်မျိုး ရှိသည်။ ၎င်းတို့မှာ သီး၊ ကောက်ညှင်းထုပ်၊ ထမင်းဆုပ်၊ နတ်ပန်းညို၊ ချည်ဖြူ၊ ရေ ကြိုပိုင်း စသည့်ပစ္စည်းများဖြစ်သည်။ ပစ္စည်းတစ်ခုချင်းစီ

၏ ဂုဏ်သတ္တိများအလိုက် ကရင်တိုင်းရင်းသားတို့အား စုပေါင်းညီညွတ်စွာ နေထိုင်စေလိုသည့် အဓိပ္ပာယ်များရှိနေပြီး ကရင်တိုင်းရင်းသားများအနေဖြင့် မွန်မြတ်သန့်စင် ချစ်စရာကောင်းသည့် ယဉ်ကျေးမှုလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာကောင်းကို ထိန်းသိမ်းကြသည့်ပွဲတစ်ခုလည်း ဖြစ်ပေသည်။

ကရင်ရိုးရာ ချည်ဖြူဖွဲ့ မင်္ဂလာပွဲတော်ကို ကျင်းပရာတွင် ရှေးဦးစွာ ကရင်ရိုးရာ ဝါခေါင်လ ချည်ဖြူဖွဲ့မင်္ဂလာ(လာခင်ခါင်စူး) ဖြစ်ပေါ်လာပုံ စာတမ်းကို ပိုးကရင်ဘာသာ၊ စကောကရင်ဘာသာ၊ မြန်မာဘာသာများဖြင့် ကရင်အမျိုးသား အမျိုးသမီးများက ဖတ်ကြားပြီးနောက် ကရင်ရိုးရာ ဝါခေါင်လ ချည်ဖြူဖွဲ့မင်္ဂလာပွဲတော်ကို ဦးဆောင်သည့် ပွဲတော်အကြီးအမှူးနှင့် အရန်နှစ်ဦး၊ ချည်ဖြူဖွဲ့ပေးမည့် အဘိုးအဘွား ခုနစ်ဦးစီတို့က မြေးငယ်များခြံရံလျက် နေရာယူကြသည်။ ထို့နောက် ပွဲတော်အကြီးအမှူးက လူတိုင်း၏



ပြီးခဲ့သည့်နှစ်က ကျင်းပခဲ့သော ကရင်ရိုးရာ ဝါခေါင်လချည်ဖြူဖွဲ့မင်္ဂလာ အခမ်းအနားတစ်ခု

ခန္ဓာကိုယ်မှ မကောင်းဆိုးဝါးများ ထွက်သွားစေပြီး ကောင်းသော ဝိညာဉ်လိပ်ပြာများ အသီးသီး ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာစေရန် ကရင်ဘာသာဖြင့် ရွတ်ဆိုခေါ်ယူကာ ခုနစ်ရက်သားသမီးများ၏ ကောင်းသော ဝိညာဉ်လိပ်ပြာများ ရွှင်လန်းဝမ်းမြောက် စေရေးအတွက် ချည်ဖြူဖွဲ့ မင်္ဂလာ

ရိုးရာသီချင်းဖြင့် ဂုဏ်ပြုသီဆိုပေး၍ မြေးငယ်များအား လက်ချည်ပေးခြင်း၊ ပွဲတော်သို့လာရောက်သူတိုင်းအား ချည်ဖြူဖွဲ့လက်ချည်ပေးခြင်းတို့ဖြင့် ကရင်တိုင်းရင်းသားတို့၏ရိုးရာ ဝါခေါင်လ ချည်ဖြူဖွဲ့မင်္ဂလာပွဲတော်ကို ကျင်းပလေ့ရှိကြပေသည်။ နေမျိုးလွင်(ပြန်/ဆက်)





# နိုင်ငံတစ်ဝန်းမြစ်ချောင်းများ ရေလျှံနေသော်လည်း ရန်ကုန်-ဒလကူးတို့သင်္ဘောများ ပုံမှန်ပြေးဆွဲ



**ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၅**  
တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အချို့တွင် ဧရာဝတီမြစ်ဝကျွန်းပတ်ဒေသတွင်းက မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် မြို့ရွာအချို့ ရေကြီး နစ်မြုပ်ပြီး မြစ်ချောင်းများ တက်လျက်ရှိ သော်လည်း ရန်ကုန်မြစ်ကူး ရန်ကုန်-ဒလ

ကျယ်ရီကူးတို့သင်္ဘောများ ပုံမှန်ပြေးဆွဲ ပေးလျက်ရှိသည်။  
“ရန်ကုန်-ဒလ ကူးတို့ပြေးဆွဲမှုက တော့ နေ့စဉ်ပုံမှန်အခေါက်ရေ အတိုင်း ပါပဲ။ တစ်နေ့က ကူးတို့သင်္ဘောနှစ်စင်းနဲ့ အသွားအပြန်ပြေးဆွဲပေးနေပါတယ်”

ဟု ပန်းဆိုးတန်းကူးတို့ဆိပ်ကမ်းရုံးမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။  
လက်ရှိပြေးဆွဲနေသော ချယ်ရီကူး တို့သင်္ဘော(၁)၊ (၂) နှင့် (၃)တို့ကို ဂျပန် နိုင်ငံက လှူဒါန်းပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။  
ယင်းသင်္ဘောသုံးစင်းထဲမှ နှစ်စင်းမှာ

ပုံမှန်ပြေးဆွဲလျက်ရှိပြီး တစ်စင်းကို အရန်ထားရှိကာ အလှည့်ကျပြေးဆွဲ၍ ခရီးသွားပြည်သူများကို ပို့ဆောင်ပေး လျက်ရှိသည်။

ဧရာဝတီမြစ်ဝကျွန်းပတ်ဒေသတွင်းက မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် မြစ်ချောင်းများ တက်လျက်ရှိ သော်လည်း ရန်ကုန်မြစ်ကူး ရန်ကုန်-ဒလကူးတို့သင်္ဘောများ ပုံမှန်ပြေးဆွဲ ပေးလျက်ရှိသည်။

ရန်ကုန်ဘက်ကမ်းမှ တစ်နေ့လျှင် ခရီးသည် တစ်သောင်းသုံးထောင် ကျော်နှင့် ဒလဘက်ကမ်းမှ တစ်သောင်း နှစ်ထောင်ကျော်ကို ပို့ဆောင်ပေးလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။  
**သတင်း-မောင်မောင်**  
**ဓာတ်ပုံ-ထွန်းအောင်ရှိန်**

## အောင်လံမြို့ ဆေးရုံတက်လူနာများ လိုအပ်သောဆေးဝါးဝယ်ယူရန် အလှူငွေလှူဒါန်း

**သရက် ဩဂုတ် ၅**  
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်ခရိုင် အောင်လံမြို့ ခုတင် ၅၀ ဆံ့ဆေးရုံကြီး၌ တက် ရောက်၍ ဆေးကုသမှုခံယူနေကြသည့် လူနာ ၁၅၀ ကျော်အတွက် ဩဂုတ် ၃ ရက်က သဲအင်းဂူဆရာတော်ကြီးက ငွေကျပ် သိန်း ၂၀ လှူဒါန်းရာ ဆရာတော်ကြီး ကိုယ်စား ဗုဒ္ဓလမ်းစဉ်ပရဟိတမိသားစု ကိုယ်စား-အောင်လံမှ ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ အောင်လံ မြို့နယ်ဆေးရုံမှ ဆရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးလွင်က လက်ခံယူခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

**ပေါက်ကလေး(သရက်)**

## ငှက်ဖျား၊ သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ မိုင်းယန်း၌ ပညာပေးဟောပြော

**မိုင်းယန်း ဩဂုတ် ၅**  
ရှမ်းပြည်နယ် မိုင်းယန်းမြို့နယ်တွင် သွေးလွန်တုပ်ကွေးနှင့်မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ဩဂုတ် ၄ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကမောက်ကန် ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါဟောပြောပွဲတွင် မိုင်းယန်းမြို့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစောဟန်သိန်းက မိုးရာသီတွင် ဖြစ်ပွားတတ်သော ငှက်ဖျား၊ သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါအကြောင်းကို လည်းကောင်း၊ ရဲအုပ်ကျော်သန်းက မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ်များဆိုင်ရာကိုလည်း ကောင်း အသိပညာပေးဟောပြောသည်။

အဆိုပါအခမ်းအနားသို့ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ရပ်မိရပ်ဖများ၊ ပြည်သူများနှင့် NGO အဖွဲ့များ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

**(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)**

## မိုင်းရှူးမြို့၌ အခွန်ပညာပေးရှင်းလင်းပွဲကျင်းပ

**မိုင်းရှူး ဩဂုတ် ၅**  
ရှမ်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်း လွိုင်လင်ခရိုင် မိုင်းရှူးမြို့၌ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စုအခွန် အကောက်ဥပဒေနှင့် အထူးကုန်စည်ဆိုင်ရာဥပဒေရှင်းလင်းပွဲကို မိုင်းရှူးမြို့ အခြေခံ ပညာအထက်တန်းကျောင်း ခရစ်မာရ်ဆောင်၌ ဧပြီလစတုတ္ထပတ်က ကျင်းပခဲ့သည်။

ရှင်းလင်းပွဲတွင် မြို့နယ်ပညာရေးမှူးဒေါ်နန်းဝေက အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်အခွန်ဦးစီးမှူး ဦးဇော်ဦးဝင်းထွန်းက ၂၀၁၆ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စုအခွန်အကောက် ဥပဒေနှင့်အထူးကုန်စည်ဆိုင်ရာဥပဒေများကို အသေးစိတ် ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

**(မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)**

## လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် မိတာ ၃၀၀ လုံးကို

## ဆွေးမြည့်ပိုင်ယာကြီးများ အသစ်ပြန်လည်တပ်ဆင်ပေးခဲ့

**မြေပုံ ဩဂုတ် ၅**  
ရခိုင်ပြည်နယ် မြေပုံမြို့နယ် မြန်မာ့လျှပ်စစ်ဓာတ်အားဖြန့်ဖြူးရေးက မြေပုံမြို့ပေါ် ရပ်ကွက်ကိုခုရရှိ လက်ရှိလျှပ်စစ်မိတာသုံးစွဲသူ မိတာ ၁၀၀၉ လုံးရှိရာမှ ၃၀၀ လုံး၏ ဆားပစ်ဟောင်းနွမ်းပိုင်ယာကြီးများကို မြို့နယ်လျှပ်စစ်မှူး ဦးဝင်းလှိုင်နှင့် ဝန်ထမ်းများက ဩဂုတ် ၂ ရက်အထိ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ ရပ်ကွက်များ၌လည်း လူထုဟောပြောပွဲများနှင့် လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအတွက် အသိပညာပေးမှုများ ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပြီး လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး လက်ကမ်းစာစောင်များကို ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

**(၁၅၇)**

**ဖခင်အမည်မှန်**  
အ-ထ-က(၅) မင်္ဂလာတောင်ညွန့်၊  
၅သမတန်း(A)မှ မောင်လင်းကိုနိုင်  
[MTNT-၀၃၆၅၈၇] ၏ ဖခင်အမည်  
မှန်မှာ ဦးမဟာမတ်အိလီယာစ်ဖြစ်ပါ  
ကြောင်း၊ ဦးမဟာမတ်အိလီယာစ်

**ချာချီးယား ဒဂုံမြို့နယ်**  
အရေပိုင်း ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်  
တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း  
များရှိမြေကွက်များကို  
ဈေးကောင်းပေးဝယ်သည်။  
**09-450026077**  
**09-510 1862**

**အောင်ပြည့်စုံ**  
အိမ်ခြံမြေ၊ အိမ်ငှားလုပ်ငန်း  
ဖြိုဖျက် / နယ်လင်းများအတွက်  
ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့်  
Box ကား မျိုးစုံဖြင့်  
အလုပ်သမားစီစဉ်ပေးသည်။  
**09-250095114**  
**09-421041338**  
**09-73224763**

**အောင်သရေ**  
အိမ်ခြံမြေ၊ အိမ်ငှား၊  
ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း  
လျှင်ဆန်တို့အိမ်ငှားများအတွက်  
အတွက် အလုပ်သမား နှင့် တားစီစဉ်ပေးသည်။  
အမှတ်-၁၀၇၊ ပြည်လမ်း၊ ပေးတော်ကန်လမ်း၊  
**Ph: 09254009334,**  
**09254009335,**  
**09254009336**

**T.T.O T.T.O Pharm Company Limited**  
“ We bring the best ”  
**ဝန်ထမ်းအလိုရှိသည်**  
T.T.O Company Limited မှ ဆေးဝါးများနှင့် Marketing ပြုလုပ်ရန်အတွက် ထက်မြက်တက်ကြွ၍ ဉာဏ်ရည်ဉာဏ်သွေးမြင်မားသော ခေါင်းဆောင်ငယ်များနှင့် ဆေးကုသရေးလုပ်ငန်းအတွက် အောက်ပါအလုပ်နေရာများ လစ်လပ်လျက်ရှိပါသည်။

- (1) Team Leader ကျား/မ (၂)ဦး**  
Team တစ်ခုကို ဦးဆောင်ဖူးသူ(သို့)ဦးဆောင်နိုင်သည်ဟု မိမိကိုယ်ကို ယုံကြည်သူဖြစ်ရမည်။ အလုပ်အတွေ့အကြုံ (၃)နှစ်ရှိရမည်။  
M.B.,B.S (သို့) B.Pharm ဘွဲ့.
- (2) Medical Representative ကျား/မ (၁၀)ဦး**  
မိမိတာဝန်နှင့် အလုပ်ကိုတန်ဖိုးထား၍ အောင်မြင်မှုကိုလိုလားသော မည်သူ မဆို လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။  
M.B.,B.S (သို့) B.Pharm ဖြစ်ပါက အလုပ်အတွေ့အကြုံမလိုအပ်ပါ။  
အခြားဘွဲ့ဖြစ်ပါက Medical Rep: အနေနှင့် အလုပ်အတွေ့အကြုံ အနည်းဆုံး (၁)နှစ်ရှိသူ ဖြစ်ရပါမည်။
- (3) Accountant မ (၁)ဦး**  
ဘွဲ့ရ (B.Com/LCCI-Level 3) အောင်မြင်ပြီးသူဖြစ်ရမည်။ စာရင်းကိုင် လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံ အနည်းဆုံး(၃)နှစ်ရှိရမည်။  
ကွန်ပျူတာနှင့် စာရင်းကျမ်းကျင်စွာပြုလုပ်နိုင်သူဖြစ်ရမည်။
- (4) Office Staff မ (၃)ဦး**  
ကွန်ပျူတာ Microsoft Office ကို ကျွမ်းကျင်စွာ ကိုင်တွယ်နိုင်သူဖြစ်ရ ပါမည်။  
ဘွဲ့တစ်ခုခုရရှိပြီးသူဖြစ်ရပါမည်။  
အသက် (၂၀-၃၀)နှစ်  
စိတ်ပါဝင်စားသူတိုင်း အောက်ပါလိပ်စာတွင် လူကိုယ်တိုင်လာရောက် လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။  
**(Monday-Saturday) ရုံးချိန်အတွင်း။**  
အမှတ် - 1008(A) ၁၀လွှာ၊ ယုဇနတောဝါ၊ ရွှေဂုံတိုင်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊  
ဖုန်း-၀၁-၅၅၉၅၁၈၊ ၀၁-၅၅၂၇၂၀

**ဝန်ထမ်းအလိုရှိသည်**  
အမှတ်(၁၃၀)၊ တတိယထပ်၊ ရွှေဂုံတိုင်လမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊  
**Ph:01-540742, 540747, 558973, E-mail:hrmgr.gh@gmail.com**

ရန်ကုန်မြို့တွင် မကြာမီဖွင့်လှစ်မည့် ဆေးရုံသစ်ကြီးတွင် တာဝန်ထမ်း ဆောင်နိုင်ရန် အောက်ပါရာထူးများအတွက် ဖော်ပြပါအရည်အချင်းများနှင့် ကိုက်ညီသူ (မည်သူမဆို)၊ E-mail ဖြင့်ဖြစ်စေ၊ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်၍ဖြစ်စေ သတင်းစာတွင် ဖော်ပြသည့်ရက်မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

- (၁) Medical Officer**
  - (က) M.B.,B.S ဘွဲ့ရရှိပြီးသူဖြစ်ရမည်။
  - (ခ) ဆေးကုသခွင့်လိုင်စင်(ဆမ)ရရှိပြီးသူဖြစ်ရမည်။
- (၂) Nurse**
  - (က) B.N.Sc (သို့) Dip in Nursing(သို့)Certificate in Mid-wife ရရှိပြီးသူဖြစ်ရမည်။
  - (ခ) သူနာပြု လိုင်စင်ရရှိပြီးသူဖြစ်ရမည်။
- (၃) Radiographer**
  - (က) B.Med. Tech(Medical Imaging Technology) ဘွဲ့ရရှိပြီးသူဖြစ်ရမည်။
- (၄) Laboratory Technician**
  - (က) B.Med. Tech (Medical Laboratory Technology) ဘွဲ့ရရှိပြီးသူဖြစ်ရမည်။
- (၅) Receptionist**
  - (က) ဘွဲ့တစ်ခုခုရရှိပြီးသူဖြစ်ရမည်။
- (၆) Cleaner**
- (၇) Security Officer**

လျှောက်ထားလိုသူများသည် ကိုယ်ရေးရာဇဝင်အပြည့်အစုံ၊ ဓာတ်ပုံ(၂)ပုံ၊ ပညာအရည်အချင်းအောင်လက်မှတ်မိတ္တူ၊ မှတ်ပုံတင်မိတ္တူ၊ သန်းခေါင် စာရင်းမိတ္တူ၊ သက်ဆိုင်ရာရဲစခန်းထောက်ခံစာမိတ္တူနှင့်တကွ လျှောက်ထား နိုင်ပါသည်။

# SAMSUNG

# Galaxy Note7



ဈေးနှုန်း - ၉၂၀,၀၀၀ ကျပ်

## စတင်ရောင်းချခြင်း အထူး အစီအစဉ်

21<sup>st</sup> August 2016 ( တစ်ရက်တည်းသာ )

ရန်ကုန်မြို့ - Myanmar Plaza

မန္တလေးမြို့ - Sedona Hotel

ကျပ် ၈၀,၀၀၀ ခန့်တန်ဖိုးရှိ လက်ဆောင်များ အပြင်  
( Samsung 32" TV အလုံး ၅၀၀ မဲဖောက်သွားမည် )

## KBZ Bank Pre Order ၆ လ အရစ်ကျ အစီအစဉ်

5<sup>th</sup> August 2016 မှ 18<sup>th</sup> August 2016 အထိ

Pre-Order လက်ခံမည့် နေရာ - KBZ ဘဏ်ခွဲများ

ကျပ် ၈၀,၀၀၀ ခန့်တန်ဖိုးရှိ လက်ဆောင်များ ပါဝင်သည်  
အရေအတွက် အကန့်အသတ်ရှိသည်

## Premium Care For Galaxy Note7

ဖုန်းမျက်နှာပြင်မတော်တဆကွဲပါက ၂၀၁၇ စက်တင်ဘာလ ကုန်အထိ အိမ်တိုင်ရာရောက်  
လာယူ/ပြန်ပို့ ပြီး ပထမအကြိမ် အခမဲ့ ပြုပြင်ပေးခြင်း









ရွှေမဂ္ဂင် ဗုဒ္ဓဂယာဘုရားဖူးအဖွဲ့
ဗုဒ္ဓဂယာ-ရက်(၉သိန်း)၊ ၁၂ရက်(၁၀သိန်း)၊ ၁၅ရက် (၁၁သိန်း) ခရီးစဉ်များကို အောက်တိုဘာလမှစ၍ ဧပြီလအထိ လစဉ်လတိုင်း ခရီးစဉ် (၂)ကြိမ်စီ နွေးထွေးသော ဝန်ဆောင်မှုများဖြင့် ပို့ဆောင်ပေးလျက် ရှိပါသည်။

ဒဂုံမြို့သစ်
အရှေ့ပိုင်း ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်
တောင်ပိုင်း၊
မြောက်ပိုင်းများရှိ
မြေကွက်များကို
ဈေးကောင်းပေးဝယ်သည်။

Yes!! English School
\*\* Always say Yes!! to English. \*\*
4 skill English classes
★ Basic Start On August
★ Elementary 3,6,7,10,13,14,17,20,21.
★ Intermediate
★ Advanced
★ IELTS, TOEFL, SAT
Ph : 01-511778, 09-73033648

တက်နေဝန်း
အိမ်ပြောင်း/ အိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း
(10/14') Box ကားများဖြင့်
လုပ်သားအခြားအစား
ဝန်ဆောင်မှုပေးသည်။
09-442076599
09-400448695
09-33100721

ပျိုမြေတို့တစ်တွေ
အသားအရေ ဝါဝါဝင်း နဂိုရည်ထက်
စိုပြည်ကာ သွေးသားသန့်ရှင်းရောင်တင်းစေဖို့
ကေ့မာမှ နန္ဒင်းလုံး ကို အစဉ်သုံးပါ
တိုင်းရင်းဆေးဝါးမှတ်ပုံတင်အမှတ် - 1010YR001475

Monsoon Special Promotion
July to September လအထိ 10% to 30% Discount ပေးနေပါသည်။
Auto Gate System
Home Security System
CCTV System
Video Intercom System
Building Management System
10% to 30% Discount
60, Aung Theikdi Street, Mayangone Township, Yangon 11062, Myanmar.

Myanmar Environment Institute (MEI)
မြန်မာ့ပတ်ဝန်းကျင်သိပ္ပံ
Certificate Course on Environmental Studies (18th Batch)
သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ပညာရပ်ဆိုင်ရာသင်တန်း
တက္ကသိုလ်တစ်ခုမှ ဘွဲ့ ရရှိထားသူဖြစ်ပြီး သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ ပညာရပ်များကို စိတ်ပါဝင်စားသူတိုင်း သင်တန်းတက်ရောက်နိုင်ပါသည်။

နီးရာ အရပ်သို့လာခဲ့ပါ။
ရဲမျှားမှန်
မြောက်ဥက္ကလာပါ၊ သုဓမ္မာ၊ ဆိုင်ခွဲ
ဖွင့်လှစ်လိုက်ပါပြီ။
မျက်မှန်ကောင်းတစ်လက် ရနိုင်ရန် အတွက် လိုအပ်သော နေရာတိုင်းတွင်
ခေတ်မီစက်ကိရိယာများ တပ်ဆင်ထားပါသည်။

ချောင်းဆိုးရင်ကျပ်ရောဂါများအတွက် အထူးကောင်းမွန်သော
အမှတ်တံဆိပ်
ချောင်းဆိုးရင်ကျပ်သောက်ဆေး
တိုင်းရင်းဆေးဝါးမှတ်ပုံတင်အမှတ် - TMR008014(0115)
တိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်လိုင်စင်အမှတ် - ၁/၂၀၁၃၊ စာသတလ/တိုး(၀၄၃၃)
ကြော်ငြာခွင့်ပြုချက်အမှတ် - စာသတ (စာနယ်ဇင်း) ၁၀၀/၁၀၁၃
အမှတ် ၉၉၊ ဗဟုပြင် (၃)လမ်း၊ (၁၆) ရပ်ကွက်၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။
01-522356, 09-73012063

ဖောင်းကြွပျောက်
လျှောက်ထားခြင်း
ဖောင်းကြွပျောက်
လျှောက်ထားခြင်း
ပတ်စ်ပို့ပျောက်
ကျွန်မ-မယ့်ဖန်း ၁/၀၈၆(ပြု)
၀၀၀၃၄၀၈၁ ပတ်စ်ပို့အမှတ်
(မမှတ်မီ)မှာ ပျောက်ဆုံးသွားပါ
သဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြား
ပေးပါရန်။
ဖုန်း-၀၉-၄၀၀၀၃၄၀၉၉
ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်
ယာဉ်အမှတ် ၂၁၀၂/၃၂၃၆၆
Honda Wave M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရုံသု
ဦးစိုးအောင် ၁၃/၀၈၆(နိုင်)၀၅၅၄၆၀
က(ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိစ္ဆာထုတ်
ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။
ကန်ကွက်လိုပါက နိုင်လုံသောအထောက်
အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ
၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့
လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန်ကွက်
နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(တာချီလိတ်)
ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်
ယာဉ်အမှတ် ၄၁၀၂/၅၉၆၂၀
Honda Wave M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရုံသု
ဦးစိုးအောင် ၁၃/၀၈၆(နိုင်)၀၅၅၄၆၀
က(ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိစ္ဆာထုတ်
ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။
ကန်ကွက်လိုပါက နိုင်လုံသောအထောက်
အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ
၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့
လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန်ကွက်
နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(တာချီလိတ်)
တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း
တီးလင်းမြို့နယ်၊ သပြေနီ
ကျေးရွာနေ ဦးဝင်းချို KTO-
၀၆၃၉၉၇၄၃ ဦးချိုဝင်းမှာ တစ်ဦး
တည်း ဖြစ်ပါကြောင်း။
ဦးဝင်းချို(ဦးချိုဝင်း)
ပျောက်ဆုံးကြောင်း
ဘုတလင်မြို့နယ်၊ ရသစ်(၂)
ကျေးရွာနေ ကိုတင်စိုးအောင်(ဘ)ဦးကိန်း
၅/၀၈၆(နိုင်)၁၃၉၃၂၁၁၁၁ နိုင်ငံကူး
လက်မှတ်(နံပါတ်မမှတ်မီ)မှာ ပြည်တွင်း၌
ပျောက်ဆုံးသွားပါကြောင်း။
ဖုန်း-၀၉-၉၇၃၁၉၇၉၆၆
ပျောက်ဆုံးကြောင်း
ယင်းမှာပင်မြို့နယ်၊ ပြောင်းခင်း
ကြီးပြင်ကျေးရွာနေ မစင်မာဦး(ဘ)ဦးညို
မောင် ၅/ယမပ(နိုင်)၁၂၄၅၆၇၄၁၁၁
နိုင်ငံကူးလက်မှတ် (နံပါတ်မမှတ်မီ)မှာ
ပြည်တွင်း၌ ပျောက်ဆုံးသွားပါကြောင်း။
ဖုန်း-၀၉-၉၇၃၁၉၇၉၆၆
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်
မိစ္ဆာလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၂၆၀၂/၅၉၆၂၀
Honda Wave NF 100 M/C ယာဉ်လက်ဝယ်
ရုံသု ဦးစိုးအောင် ၁၃/၀၈၆(နိုင်)၀၅၅၄၆၀
က(ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိစ္ဆာထုတ်
ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။
ကန်ကွက်လိုပါက နိုင်လုံသောအထောက်
အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ
၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့
လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန်ကွက်
နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(တာချီလိတ်)
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်
မိစ္ဆာလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၄၁၀၂/၅၉၆၂၀
Kenbo 125 ယာဉ်လက်ဝယ်ရုံသု ဦးစိုးအောင်
လမ်းဖွဲ့ ၄/၀၈၆(နိုင်)၀၅၅၄၆၀
က(ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိစ္ဆာထုတ်
ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။
ကန်ကွက်လိုပါက နိုင်လုံသောအထောက်
အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ
၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့
လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန်ကွက်
နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(တာချီလိတ်)
ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်
ယာဉ်အမှတ် ၃၈၀၂/၃၉၃၃၇
Honda Wave MLHJA ယာဉ်လက်ဝယ်
ရုံသု ဦးစိုးအောင် ၁၃/၀၈၆(နိုင်)၀၀၀၀၉၄
က(ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိစ္ဆာထုတ်
ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။
ကန်ကွက်လိုပါက နိုင်လုံသောအထောက်
အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ
၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့
လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန်ကွက်
နိုင်ပါသည်။
ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(တာချီလိတ်)
သားအဖြစ်မှအမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း
ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ တာမွေမြို့နယ်၊ တာမွေကြီး(ခ)ရပ်ကွက်၊ ၁၆၅
လမ်း၊ အမှတ် ၂၂၊ ငါးလွှာနေ ဟာဂျီဦးသိန်းမြင့် ၁၃/လရန(နိုင်)၀၈၇၁၅၅-
(ဒေါ်ခင်သန်းမြင့်)တို့၏သား မောင်ဆက်လင်းမောင် (ခ) PHILIP (ခ) ဘောဘား
LSO-၂၂၅၅၀၉ သည် မိဘနှင့်အစ်မများ၏စကားကို နားမထောင်သည့်အပြင်
အကြိမ်ကြိမ်စိတ်ဆင်းရဲအောင်ပြုလုပ်နေပါသဖြင့် နားမထောင်သည့်အပြင်
အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်လိုက်ပါသည်။ နောက်ဆောင် ဆက်လင်းမောင်နှင့်ပတ်သက်
သည့် အကြောင်းကိစ္စများကို လုံးဝ(လုံးဝ)တာဝန်ယူဖြေရှင်းပေးမည် မဟုတ်ပါ
ကြောင်း၊ ဖခင်ဖြစ်သူနှင့်အစ်မများမှ ကြေညာအပ်ပါသည်။
ဖခင် ဟာဂျီဦးသိန်းမြင့် အစ်မ-ဒေါ်နွယ်နီသိန်း
၁၃/လရန(နိုင်)၀၈၇၁၅၅ ၁၃/လရန(နိုင်)၀၈၀၀၂၂







# ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုနှင့် ကမ္ဘာကြီးပူပူနွေးနွေးကြောင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များ ကြုံတွေ့နေကြရ ထိခိုက်ဆုံးရှုံးမှု အနည်းဆုံးနှင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု လျော့ပါးသက်သာအောင် ဆောင်ရွက်ကြရမည်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၅  
 သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာပြန်လှမ်းရေး၊ ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး၊ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ရေး၊ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ပြည်သူများကိုယ်တိုင် ပါဝင်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်စေရေးအတွက် ပြည်သူ့ကို စည်းရုံးလှုံ့ဆော်နိုင်ရမည်ဖြစ်ပြီး ရပ်ရွာလူထု အခြေပြုသဘာဝဘေးစီမံခန့်ခွဲမှုလုပ်ငန်းများ (Community Based Disaster Management)ကို မိမိတို့အနေဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း အမျိုးသား သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဇန်တီးယူက ပြောကြားသည်။

နေပြည်တော်ရှိ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ယနေ့နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင် ကျင်းပသည့် အမျိုးသား သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ (၁/၂၀၁၆) လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေး၌ ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ \*



အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ (၁/၂၀၁၆) လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပစဉ်

ဩဂုတ် ၈ ရက်တွင် ပထမအသုတ်အဖြစ် မလေးရှားနိုင်ငံရှိ ထိန်းသိမ်းရေးစခန်းမှ မြန်မာနိုင်ငံသား ၁၃၈ ဦးအား ခေါ်ယူမည်

စာ - ၅

အမေရိကန်၏ ဝယ်လိုအားကြောင့် မလေးရှားကုန်စည်တင်ပို့မှု မြင့်တက်

စာ - ၁၀

ရောဂါတီမြစ်ရေလျှောက်၍ ဆိပ်ဖြူမြို့နယ်၌ ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

စာ - ၁၂

## နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသတွင် အရေးပေါ်ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်သွားမည်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၅  
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၌ ကူးစက်ရောဂါကပ်အသွင်ဖြစ်ပွားမှုအပေါ် ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက်သွားမည့်အခြေအနေများကို ပြည်သူများသိရှိနိုင်ရန် သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများထံ မြန်မာ့သတင်းစဉ်က တွေ့ဆုံမေးမြန်းခဲ့သည်။

ဒေါက်တာစိုးလွင်ငြိမ်း (ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်)  
 ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသမှာ ကူးစက်ရောဂါကပ်အသွင်ဖြစ်ပွားမှုတွေအတွက် ထိရောက်တဲ့ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းတွေ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ဖို့ အရေးပေါ်ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုအဖွဲ့တွေ အဆင်သင့်ဖွဲ့ပြီး ဆောင်ရွက်နေတယ်။ အခုဆိုရင်လည်း ဗဟိုကူးစက်ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့နဲ့ ငှက်ဖျားရောဂါ တိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့တွေရော၊ တိုင်းနဲ့ပြည်နယ်အပါအဝင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးက ကူးစက်ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့ပါ သွားရောက်ပြီး အရေးပေါ်ဆေးဝါးကုသမှုလုပ်ငန်းတွေနဲ့ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနဲ့ တုံ့ပြန်ရေးလုပ်ငန်းတွေ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိတယ်။ အရင်ကလည်း ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသမှာ ဒီလိုဖြစ်စဉ်တွေ ဖြစ်ခဲ့ဖူးပါတယ်။ အဲဒီတုန်းကလည်း ကူးစက်ရောဂါကာကွယ်ရေးနဲ့ ပတ်သက်ပြီးတော့ ထိထိရောက်ရောက် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ တယ်။ အခုဖြစ်စဉ်မှာ ဝေးလံခက်ခဲတဲ့ ဒေသဖြစ်ပြီး သတင်းရရှိမှု နောက်ကျတဲ့အတွက်ကြောင့် ဖြစ်ပွားသေဆုံးမှုများပြားခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနအနေနဲ့ ဝန်ထမ်းတွေကတော့ သတင်းရတာနဲ့ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပါတယ်။ ရောဂါရှာဖွေကုသမှုတွေ ပေးပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ \*

အစာအိမ်ဝေဒနာ အားလုံးအတွက်..... **ခရီးပေးလ်-ဒါက်စ်**

လေထိုးလေအောင်၊ ခိုက်အောင်ခိုက်နာ၊ အစာအိမ်အချဉ်ပေါက်

Kremil-5 တစ်ဝက်တည်းကသာ အထိရောက်ဆုံးနဲ့ အလျင်မြန်ဆုံး သက်သာပျောက်ကင်းပေးပါတယ်။

HOT LINE - 09-787878749, 787878729

**ALPHA CEMENT** | **အယ်လ်ဖာ အိတ်စီဇေ**

တစ်ရက်လျှင် သိလင်မြေ တန်ချိန် (၇ သိန်း) ထုတ်လုပ်သော ကမ္ဘာ့ထုတ်လုပ်မှု ပထမ ဖြစ်သည့် CONCH ကုမ္ပဏီ မှ မြန်မာပြည် တွင်ထုတ်လုပ်ပါသည်။